
RADA MIEJSKA 

W WOINICZU 

Rada Miejska w Wojniczu 
Radni - Sesja 

Protokół nr XLVII/2023 

XLVII Sesja w dniu 26 maja 2023 
Obrady rozpoczęto 26 maja 2023 o godz. 13:30, a zakończono o godz. 17:33 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Marek Bachara 
2. Bożena Budyn 
3. Roman Chamioło 

4. Janina Chrapusta 
5. Wojciech Derlaga 
6. Marcin Dulowski 
7. Stanisław Karpiel 
8. Aneta Kawa 
9. Augustyn Kubis 
10. Bogdan Kurek 
11. Tadeusz Kurek 
12. Edward Michalik 
13. Grzegorz Opioła 

14. Tadeusz Pawlina 
15. Janina Sosin 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej p. Roman Chamioło otworzył XLVII sesję Rady Miejskiej w 

Wojniczu. Powitał wszystkich zebranych Państwa Radnych, Pana Burmistrza, Pana 
Wiceburmistrza, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Panią Mecenas, Dyrektorów i 
Kierowników Urzędu Miejskiego Powitał Komendanta Komisariatu Policji w Wojniczu, 

Państwa Sołtysów oraz oglądających transmisję internetową. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zarządził sprawdzenia quorum. Po dokonaniu 
sprawdzenia quorum Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. Powiedział, że w 
sesji bierze udział 14 Radnych. 

Nieobecny był Radny p. T. Kurek. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 



P. Tadeusz Bąk — Burmistrz Wojnicza 
P. Leszek Ząbkowski — Z-ca Burmistrza Wojnicza 
P. Joanna Zając — Skarbnik Gminy 
P. Agnieszka Dąbroś — Sekretarz Gminy 
P. Beata Kijak — Adwokat 
P. Jacek Kurek — Radny Powiatu Tarnowskiego 
P. Marek Ptak — Komendant Komisariatu Policji w Wojniczu 
P. Bernadetta Szydłowska — Z-ca Kierownika USC 
P. Agata Biernacka — Dyrektor GOPS 
P. Jarosław Bujak — Dyrektor GOK 
P. Dawid Bączek — Kierownik Referatu GK 
P. VVioletta śmistek — Kierownik referatu FZP 
P. Barbara Kieć — Kierownik Referatu GPN 

oraz 12 sołtysów Gminy Wojnicz i Przewodniczący Zarządu Miasta Wojnicz, 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał proponowany porządek obrad w 
następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
5. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 
6. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Wojnicz za 2022 rok. 
7. Debata nad Raportem o stanie Gminy Wojnicz za 2022 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Wojnicza za 2022 rok. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wojnicza absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego sprawozdania 
finansowego Gminy Wojnicz za 2022 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dot_ 
przekazania zarządzania odcinkiem drogi wojewódzkiej nr 975w trybie art.19 ust.4 ustawy z 
dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych — na czas realizacji zadania inwestycyjnego 
pn.: Przebudowa drogi serwisowej w pasie drogi wojewódzkiej nr 975 w m. 'sep, Wojnicz, 
Wielka Wieś odc. 181 km 1+665 - 3+043-. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zakupu nieruchomości do zasobu nieruchomości Gminy 
Wojnicz. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia w formie darowizny nieruchomości do zasobu 
nieruchomości Gminy Wojnicz celem jej zagospodarowania pod drogę gminną 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Wojniczu za 2022 rok. 
16 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz. 
17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. (Inicjatywa 



uchwałodawcza Radnych) 
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 

19. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Miejskiej w Wojniczu za 

2022 rok. 
20. Zapytania i interpelacje. 
21. Wolne wnioski. 
22. Zamknięcie obrad sesji. 

Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie przedstawionego 
porządku obrad? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI- 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Edward 
Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że protokół nr XLVI/2023 z 
ostatniej sesji zwyczajnej z 27 kwietnia br. był wyłożony do wglądu w Urzędzie Miejskim 
oraz dostępny na tabletach. 

Zapytał, czy ktoś z Radnych ma uwagi do tych protokołów? 

Nikt nie wniósł uwag. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem wyżej wymienionego protokołu. 

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. . 



Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis. Bogdan Kurek, Edward 
Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina. Janina Sosin 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

5. Informacja o działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 

P. Burmistrza odczytał informację z jego działalności oraz działalności Urzędu Rady Miejskiej 
od ostatniej zwyczajnej sesji tj. od 27 kwietnia 2023 r. 

(Informacja - w załączeniu do protokołu) 

6. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Wojnicz za 2022 rok. 

P. Burmistrz przedstawił informację na temat Raportu o stanie Gminy Wojnicz za 2022 rok 
(Informacja - w załączeniu do protokołu) 

7. Debata nad Raportem o stanie Gminy Wojnicz za 2022 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że Burmistrz Wojnicza zamieścił na 
stronie internetowej Gminy Raport o stanie Gminy Wojnicz za 2022 rok. Ponadto podano do 
publicznej wiadomości informację dotyczącą możliwości wzięcia udziału w debacie oraz 
zasad zgłoszenia mieszkańców do tej debaty. W ustawowym terminie tj. do dnia 
wczorajszego nie wpłynęło żadne zgłoszenie mieszkańców Gminy Wojnicz. W związku z tym 
zaprosił Państwa Radnych do wzięcia udziału w debacie. 

Radny p. M. DULOWSKI — powiedział, że na początku swojej króciutkiej prezentacji Raportu 
Pan Burmistrz wspomniał, że budżet jest ograniczony. Powiedział, że faktycznie jest potrzeb 
tyle, że na wszystko nie starcza. Dodał, że jednocześnie Pan Burmistrz mówi, że ten rok był 

rekordowy pod względem pozyskanych środków i to też jest prawdą, ale uważa, że to się 

troszeczkę kłóci ze sobą. Powiedział. że Raport naprawdę jest ładnie przygotowany i 
rozumie, że wkład pracy kogoś, kto to przygotowywał z pracowników jest duży i tu wyraka 
swój szacunek. Uważa natomiast, że papier wszystko przyjmie. 
Odnosząc się do wypowiedzi na temat Pałacu powiedział, że zgadza się, że jest to stary 
budynek zabytkowy, ale czy tam się ściana troszeczkę odchyliła? Powiedział, że tam się po 
prostu zawaliła część budynku i nie oskarża Pana Burmistrza, że się zawaliło, ale trzeba 
nazywać rzeczy po imieniu. 

4 



Patrząc na te inwestycje, które były realizowane rozumie, że wszystko się może 

zdarzyć. natomiast tu się problem zrobił z tym Pałacem. Problem jest z PSZOK-iem, jest 
znane wszystkim, że ktoś coś przygotowywał, nagle się okazuje, że jest jakiś problem. Tak 
przeszli wszyscy nad tym do porządku dziennego i nic się nie dzieje. Problem jest ze 
stadionem Olimpii, o czym z Panem Wiceburmistrzem na którejś sesji rozmawiano. Też ktoś 

tego nie przewidział. Jest problem z boiskiem - chyba w Wielkiej Wsi, jeżeli się nie myli. 
Rozumie, że przy tym jest dużo pracy, natomiast rolą Gminy jest przewidywanie zaistnienia 
wszelkich zdarzeń i wszelkich wynikających konsekwencji, więc mam w tym względzie 

troszeczkę konsternację. 

W Raporcie jest wszystko ładnie opisane, natomiast jego uwaga jest taka, ze może lepiej 
byłoby powiedzieć, że nie wszystko się udało ponieważ były takie i takie okoliczności. 

Należy ocenić realnie, że parę „wtop" wspólnie zaliczono i nie będzie teraz oskarżał kto 
zawinił. Odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza o równomiernym rozwoju Gminy. 
Powiedział, że szuka swojego okręgu wyborczego i tam były bardzo skromne środki 

i to w większości pochodzące z funduszu sołeckiego. Cieszy się, że inne miejscowości się 

rozwijają, natomiast on stara się też dbać o swoich wyborców. Wiadomo jaki jest problem. 
Powiedział, ze kiedyś policzy te wszystkie pisma, które do Pana Burmistrza wysyła co roku 
kilkakrotnie i zawsze otrzymuje taką samą odpowiedź, że nie ma środków 

Dziwi się. jak mógł być to rekordowy rok, jak pieniędzy nie ma. 
Na Komisji Rewizyjnej zapytał się Pani Skarbnik na temat wolnych środków wydanych, nie 
znaczonych. To było około 16 milionów do rozdysponowania. 
On wie, że ocenia się zeszły rok, tylko w poprzednim roku była kwota tez podobna. 

P. SKARBNIK — poinformowała, że środków nie znaczonych było 9 mln 894 tys. 412 zł i 55 
gr. Wszystkich wolnych środków, niewykorzystanych środków na rachunku bieżącym 

budżetu oraz nadwyżki było w sumie 14 mln. 675 tys. 744 zł i 32 gr. 

Radny p. M. DULOWSKI — powiedział, że wie, iż miejscowości jest dużo, jest dużo potrzeb, 
ale jakoś tak nie dopatrzył się tam niczego. Może dlatego, że za często się odzywa Jakby się 

może rzadziej odzywał, może by więcej otrzymywał, ale jego rola jest taka, żeby zgodnie ze 
swoimi przekonaniami, zgodnie z tym. co mu przekazują wyborcy, wyrażać swoje zdanie i o 
pewnych rzeczach dyskutować. 

Pogratulował Panu Burmistrzowi tego, co się udało zrobić. natomiast to, co się nie udało, to 
każdy niech sobie odpowie z jakiego powodu. 
Wyraził nadzieję, że przyszły rok, ostatni wspólny dla tej Rady, będzie troszeczkę lepszy. 
Dziękuję bardzo. Dziękuję. Proszę. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że on tez twierdzi, że nie wszystko się udało. 

W okręgu Pana Radnego nie można mówić. że tam bardzo mało się zrobiło, bo pierwszą 

dużą inwestycją była termomodernizacja szkoły w Biadolinach, boisko sportowe przy szkole, 
remont Domu Strażaka, kupno nowego wozu strażackiego, za torami wykonano bardzo dużo 

asfaltowania. Powiedział, że to też trzeba widzieć, że takie coś miało miejsce i się zrobiło. 

Wie, że marzeniem Pana Radnego jest chodnik_ Wykonanie tego chodnika jest również jego 
marzeniem. 

Radny p. M. DULOWSKI — ad vocem powiedział, że akurat samochód był w Biadolinach, 
ponieważ taka była ustalona kolejka przez poprzedni Zarząd Gminny OSP i gdyby Biadoliny 
były na końcu, to by były na końcu. Omawiany jest teraz Raport za zeszły rok. Za zeszły rok 
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było bardzo dużo środków, było 9, czy 14 milionów wolnych środków. 9 mln, wolnych 
środków nie znaczonych. Więc trzeba rozmawiać o tym. Pan Burmistrz wspomina 
praktycznie o całej kadencji. Można cofnąć się wstecz i raz się zdarzyła sytuacja. że nie 
głosował za udzielenie Panu Burmistrzowi wotum zaufania i chyba się raz wstrzymał, poza 
tym zawsze głosował za udzieleniem Panu Burmistrzowi absolutorium. Oceniając zeszły rok, 
było dużo środków i uważa, że z tych środków prawie nic nie trafiło do jego okręgu 

wyborczego. 
Każdy ma swoje zdanie. Cieszy się. że Pan Burmistrz też marzy o tym chodniku. Jak chodzi 
o chodnik, to konieczny jest on dla osób starszych i dzieci. Ma odrębne zdanie niż Pan 
Burmistrz. 

Radny p. A. KUBIS — powiedział. że dwa, trzy miesiące temu na sesji mówił, ze Sukmanie 
posiada plan na oświetlenie placu wokół Domu Ludowego i jest to według niego nieduży 

wydatek, bo jest to oszacowane na 41 tys. zł. Już drugi rok czeka na to oświetlenie. Wydaje 
mu się, że gdyby to o !sep chodziło, to by to już było dawno zrobione. 

P. BURMISTRZ — powiedział, ze tam sytuacja nie jest zła, tam jest Dom Ludowy, a nie droga 
i że musi być plac zabaw oświetlony przy Domu Ludowym. Nocą na placu zabaw dzieci się 

nie bawią. Powiedział, że są ważniejsze inwestycje, ważniejsze sprawy. jest dużo rzeczy nie 
dokończonych i jego zdaniem tu jest główna przyczyna. Nie można mieć wszystkiego od 
razu To. że wolnych środków było 14 milionów zł nie oznacza, że to wszystko dla wszystkich 
wystarczy. Wszyscy o tym dobrze wiedzą i orientują się, bo to nie jest żadną tajemnicą. 

Dzisiaj nawet odczytał informację, że na ten rok Gmina otrzymuje środki finansowe i prosi 
sobie doliczyć: 700 tysięcy trzeba dołożyć do drogi serwisowej, gdzie koszt inwestycji wynosi 
półtora miliona. Szkodna Północna - 2 miliony 100 tysięcy dofinansowania, koszt inwestycji 2 
miliony 600 tys. zł. Znaleźć trzeba następne 500 tysięcy zł. Najmniejsza kapliczka w Grabnie 
- dofinansowanie 20 tysięcy zł, kosztorys opiewa na 38 tysięcy zł, to już jest 18 tys. zł dopłaty 

z budżetu. Prosi, aby nie mówić, że „jakby to dotyczyło lspu". bo do każdej miejscowości 

poszły wielkie miliony i nikomu nie wypomina tego. 
Zwrócił się do Radnego p. Kubisa, że można było z funduszu sołeckiego przeznaczyć środki 

na oświetlenie, a Pan Radny się zastanawiał na co to przeznaczyć te pieniądze. Zmieniano 
dwukrotnie wnioski. Trzeba było konkretnie wpisać: oświetlenie placu zabaw i 
przeznaczyć te pieniądze. 

Radny p. A. KUBIS — powiedział, że Pan Burmistrz był przecież na tym zebraniu i widział. że 

on wnioskował o oświetlenie tego placu zabaw, ale mąż pracownicy Urzędu Miejskiego w 
Wojniczu zwerbował swoich zwolenników i inaczej zadecydowali To nie jego wina, że tak się 

stało Dodał, że protokół z tego zebrania jest napisany. 

P. BURMISTRZ — powiedział. że to do siebie ma demokracja, że 15 dorosłych mieszkańców 

podpisuje wniosek i może zgłosić zadanie. Zdecydowali o poszerzeniu drogi na Milówkę i 
będzie robiony projekt poszerzenia drogi. 

Radny p. A. KUBIS — powiedział. żeby P. Burmistrz nie mówił, że on nie wnioskował o to 
oświetlenie. Uzasadnił, że jego wniosek był podyktowany tym, że tam jest Placówka 
Wsparcia Dziennego_ O tej porze jest wszystko w porządku, ale na jesieni i w zimie jest 
ciemno. Dzieci wsiadają do BUS-a, który podjeżdża, ale nie podjeżdża tam. gdzie powinien 
podjeżdżać czyli na parking, tylko podjeżdża bliżej wejścia do budynku na trawnik, niszcząc 
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go przy okazji, a przecież jest parking, gdzie by mógł podjechać i te dzieci bezpiecznie by 
tam doszły, a niestety jest inaczej. 

P. BURMISTRZ - powiedział, że jak kierowca nie chce, żeby dzieci 20 m doszły do parkingu, 
tylko chce je odbierać spod samych drzwi, to on nie pojedzie kierowcy pouczać, gdzie ma 
stanąć. i skąd ma dzieci zabrać. 

Uważa, że przesadą jest. bo nie wiadomo o czym chce się rozmawiać i jakie pretensje 
wrzucić Burmistrzowi. Jak będzie Gminę stać, to będzie zrobione oświetlenie, będzie 

zrobimy dużo więcej rzeczy. Tam trzeba również wykonać remont tego Domu Ludowego, 
termoizolację na zewnątrz, drzwi wejściowe wymienić. bo są dziury. Miało to być zrobione, 
Pan Radny przeznaczył pieniądze, Gmina przeznaczyła pieniądze i Pan Radny się wycofał. 

Radny p. A. KU BIS - powiedział, że on się nie wycofał. 

P. BURMISTRZ - powiedział, że nie zostało to zrobione w danym roku, Pan Radny 
przesunął pieniądze na przyszły rok i na przyszły rok przeznaczył te pieniądze gdzie indziej. 

Radny p. A. KUSIS - powiedział, że w tym roku nie było zrobione i później Pani Skarbnik 
kazała, żeby to na coś innego przeznaczył. 

Radna p. J. CHRAPUSTA - powiedziała, Ze wszyscy mieszkańcy mogli zapoznać się z 
Raportem za miniony rok. Raport o stanie Gminy jest przygotowany merytorycznie, zawarte 
są w nim wszystkie zagadnienia począwszy od inwestycji, edukacji. polityki społecznej 

i zdrowotnej, w tym wszelkie programy wsparcia, ochronę środowiska. Ona bardziej skupiła 

się na budowie kanalizacji i zwróciła uwagę na takie informacje, że miasto Wojnicz jest 
skanalizowane w około 93.5 )̀/0. Na koniec minionego roku, długość zbiorczej sieci 
kanalizacyjnej na terenie gminy Wojnicz wyniosła prawie 60 km. a do systemu zbiorowego 
odprowadzania ścieków podłączonych było około 625 budynków mieszkalnych. Obecnie z 
istniejącej sieci sanitarnych korzysta około 3117 mieszkańców Wojnicza i częściowo około 

100 mieszkańców Więckowic, co stanowi właściwie 23,6 % ogółu wszystkich mieszkańców 

gminy. W tym zakresie jest wiele do zrobienia. Sytuacja jest jaka jest, ale jednak ta 
kanalizacja jest bardzo potrzebna dla Gminy. 
W strategii Rozwoju Gminy do 2030 roku jest wpisana kanalizacja całościowo. Zapytała, czy 
to jest możliwe do zrealizowania? 

P. BURMISTRZ - powiedział, że też byłby za tym i wykonano by to, jeżeli Gmina by dostała 

duże środki , a liczy na to. że w końcu kiedyś te środki unijne przejdą tylko na ochronę 

środowiska i budowę kanalizacji Gmina jest na etapie wykonania projektu w Ispie, zaraz 
zaczyna się projekt dalszego odcinka kanalizacji Zakrzowa, bo tam razem z Łukanowicami 

jest to niedokończone, żeby być przygotowanym na ewentualne środki, jakby Gmina jakieś, 

otrzymała. Jeżeli będą te środki, to Gmina będzie działać w tym kierunku. Jest skończone 

Wodociągowanie. Jeszcze są drobne odcinki takie 200-metrowe, 100-metrowe, bo się 

dobudowują ludzie, natomiast 6 miejscowości trzeba było zwodociągować. Są to ogromne 
kwoty, hydrofornie powodujące dostarczenie wody na Olszyny, Milówkę na szczyty. Wszyscy 
wiedzą ile to wszystko kosztowało, to jest około 14 milionów zł zakopane w ziemię. 

Gmina musi iść do przodu, musi się rozwijać, ale no nie na wszystko są pieniądze. 

Gdyby może była taka możliwość pisania wniosku o środki finansowe na kanalizację, to na 
pewno Gmina by tego nie przegapiła i raczej korzysta z tych środków, które dostała, a nie 
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można narzekać, bo dostała dodatkowo od Pana Premiera 5 i pół miliona, 6 i pół miliona było 

z Polskiego ładu, to jest blisko 13 milionów złotych. Teraz przyszło 3 mln zł, to jest 16 i 
powoli będą realizowane prace. 
Powiedział, że słuszna jest uwaga Pani Radnej i w tym kierunku w przyszłości trzeba iść i 
postawić mocno na kanalizację. 

Radna p. J. CHRAPUSTA - powiedziała, że oceniając wszelkie inwestycje, to jest to czas 
wyjątkowy dla Wojnicza i dla Gminy, bo nigdy dotąd nie były prowadzone na taką skalę 

takie inwestycje, więc ma szacunek dla Pana Burmistrza i podziękowanie, że tak 
przedsiębiorczo podchodzi do bieżących tematów. Podziękowała również za przygotowanie 
merytorycznego raportu. 

Radny p. E. MICHALIK - powiedział, że Raport jest bardzo merytoryczny, zawiera pewne 
treści podstawowe, natomiast chciał zadać kilka pytań uzupełniających. 

Na stronie 6 Raportu jest informacja o demografii i też jest temat dotyczący. między innymi 
powiązany z sołectwem !sep. Jest tam zaznaczone, że 'sep ma 274 mieszkańców, to jest 
stan taki jaki był i tam buduje się dom ludowy, czy świetlicę za 2 miliony złotych tez z 
pozyskanych środków, co się chwali. Zapytał o powierzchnię użytkową tego obiektu i o 
roczne koszty utrzymania, co się tam będzie działo? To jest jedna z mniejszych 
miejscowości, nie ujmując tej miejscowości i ludziom tam mieszkającym, zapytał jakie będą 

roczne koszty, jak Gmina widzi kwestię utrzymania, funkcjonowania tego budynku, dla kogo 
to jest? Powiedział, że wiadomo, iż jest to dla mieszkańców, natomiast dotyczy tego, czy 
będzie się tam coś więcej działo? 

P. BURMISTRZ - Odpowiedział, że powierzchnia wynosi 240 m, budynek jest wykonany 
bardzo starannie z ociepleniem fundamentów i wylewek. Poszło bardzo duzo materiałów 

ociepleniowych, czyli to już przyniesie duże zyski, jeżeli chodzi o centralne ogrzewanie, to 
liczy na to, że w zimie nie trzeba będzie tego włączać. Oprócz tego są płyty fotowoltaiczne, 
czyli powinno wystarczyć wyprodukowanego prądu. Ma nadzieję, że gmina nie będzie 

specjalnie dopłacać do utrzymania tego Domu Ludowego. Stara się zrobić naprawdę już na 
miarę XXI wieku, że koszty utrzymania tego budynku będą niewielkie. Dziwne dla niego jest 
pytanie, dla kogo jest ten budynek? Budynek ten będzie służył mieszkańcom, również dla 
niego, bo też jest mieszkańcem Ispu i niejednokrotnie pewnie tam pójdzie na zebranie 
wiejskie, niejednokrotnie pójdzie na spotkanie ze Stowarzyszeniem Wiklina Przyjazny Isep, 
które działa bardzo prężnie i jest to jedno z lepszych stowarzyszeń, jeżeli chodzi o gminę 

Wojnicz. Na pewno będą chcieli spotykać się seniorzy, na pewno niejedna „osiemnastka" się 

tam odbędzie na zdrowych zasadach i według regulaminu. Domy ludowe w tym celu są 

tworzone i potrzebne. Gdzieś seniorzy muszą się też spotkać. Nie wierzy, że przy energii 
Stowarzyszenia, Pani Sołtysa i Rady Sołeckiej ten Dom Ludowy będzie zamknięty na cztery 
spusty. Powiedział, że starał się Z RFIL-u wybudować ten dom ludowy, żeby gmina Wojnicz 
nie poniosła żadnych kosztów, bo liczył się z tym, że będą zarzuty jak już padło na tej sesji. 
Powiedział, że dojdzie do sytuacji, ze około 100-200 maksymalnie 300 tys. zł trzeba będzie 

dopłacić z budżetu Gminy Wojnicz do wyposażenia i do innych rzeczy. natomiast cały 

budynek jest wykonany w całości z funduszy rządowych. Nie tylko chodzi o Dom Ludowy w 
lspie, bo również wszystkie szkoły, które były robione do tej pory. Biadoliny nie mają farmy 
fotowoltaicznej, może nie mają fotowoltaiki na dachu, wtedy nie było to przewidziane, 
natomiast Szkoła Podstawowa Grabno, Szkoła Podstawowa Olszyny, wszystko buduje się 

już z fotowoltaiką, z porządnym ociepleniem stropów, ścian, jak również wymianą stolarki 
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okiennej_ To wszystko przyczynia się do tego, że te koszty utrzymania tych budynków 
powinny naprawdę bardzo spadać i dobrze, że tak się robi, że nie robi się tego wszystkiego 
byle jak, np. ocieplić cienkim styropianem i udawać, że ocieplono budynek, tylko robi się to 
tak, jak to powinno wyglądać Jakie będąprzez to oszczędności, pokaże przyszłość, bo na 
pewno rachunek z całego roku wtedy będzie można porównać za zużycie gazu, zużycie 

prądu. Na pewno będzie już wtedy pewne rozeznanie. 
Gdyby nawet utrzymać te koszty jak do tej pory przy wzroście cen energii, gazu i mediów, to 
już jest ten zysk. 
Powiedział, Ze była jeszcze mowa o Pałacu, że na Olimpii są jakieś problemy. To swoją 

opinię wyrażają ludzie, którzy albo tam nie byli, albo tego nie widzieli i się nie znają. On też 

się nie zna na tych rzeczach, nie był nigdy budowlańcem, ale nie przewidzi się 

wszystkich sytuacji, jakie mogą się zdarzyć. Gdyby można było przewidzieć, że kawałek 

ściany się obsunie, to pewnie by wcześniej to rozebrano, żeby wybudować tę część na 
nowo. Na Olimpii Wojnicz nie widzi żadnego zagrożenia. Pan Zastępca wytłumaczy tę 

sprawę, ponieważ często wizytuje prowadzone inwestycje i jest na bieżąco z zakresem prac. 
Na Olimpii zostały dodatkowo wykonane prace, ulepszenia, bo dopiero w czasie budowy i w 
czasie wykonywania prac pokazują się rzeczy, które trzeba zmienić. Gmina prosi wtedy 
projektanta, który nanosi potrzebne zminy. Powiedział, że najprościej jest wybudować nowy 
budynek od podstaw, dlatego w lspie nie było żadnego problemu z budową. Wszystko idzie 
tak jak powinno iść, bo tak było projektowane. Stare budynki też trzeba czasami ratować i w 
ten sposób robić. Zwrócił się z prośbą, by nie robić sensacji z faktu. iż obsunęło się trochę 

ściany, bo nie jest to katastrofa budowlana i to zostało stwierdzone przez Nadzór Budowlany. 
Zwaliło się i zostanie to odbudowane. Dopiero po skuciu tynków w środku było widać, co tam 
się w tym pałacu działo, gdzie były drzwi, gdzie są zamurowane, gdzie były okna, gdzie są 

zamurowane, w innym miejscu wykute. To wszystko osłabiało konstrukcję. Ten Pałac nie był 

nigdy odwodniony, w piwnicy była wiecznie woda, teren jest mokry. Dopiero teraz Gmina robi 
całe odwodnienie wokół tego Pałacu, izoluje wszystkie fundamenty. Pierwsze, co zrobiono, 
to podlewano nowym betonem o większej szerokości, czyli robiono bardzo mocną podstawę 

oraz wykonano izolację. Aktualnie wykonywane jest tam obkładanie styropianem. później 

zostanie to zasypane. Wcześniej zostanie wykonane orurowanie i odwodnienie tego pałacu. 

Tak to niestety stało to ponad 100 lat w wodzie i stało się to, co się stało. On też ubolewa 
nad tym. Powiedział, że nie rozumie ludzi, którzy tego nie rozumieją i robią z tego sensację 

na Facebooku, że jest pośpiech, bo wybory Burmistrza się zbliżają i pewnie nie zdążą pałacu 

skończyć. Powiedział, że Pałacu nawet następny Burmistrz nie skończy, bo tyle potrzeba 
tam pieniędzy, aby to wyremontować. 

Z-ca BURMISTRZA — powiedział. że jeżeli chodzi o prace na Pałacu, podbicia fundamentów, 
które były w zakresie i w projekcie, wykonane są w granicach 95%. Wykonanie podbić tych 
fundamentów jest tak samo 
na ścianach działowych od wewnątrz. Robione ono było kilkuetapowo na całej szerokości 

fundamentów, czyli nie jest podbita tylko część, ale całe fundamenty. ściany mają około 120 
cm gdzieniegdzie. Robione było najpierw podbicie od wewnątrz przez okres zimowy po kolei, 
w odległościach co 4 m na metrze i później na zmianę. Później z drugiej strony fundamentów 
po okresie zimowym były fundamenty podlewane od zewnątrz. Są podbite, podlane na całej 

ich szerokości. Tam gdzie zawaliła się ta ściana Nadzór Budowlany nie stwierdził katastrofy 
budowlanej, Konserwator Zabytków nie wstrzymał robót Nadzór Budowlany jest dzisiaj po 
naradzie i będzie się zastanawiał, czy jest możliwość prawna dopuszczenia kontynuacji robót 
na całości budynku, ale na tą chwilę prace są kontynuowane. Po wizji w terenie Nadzór 
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Budowlany z Panem Dyrektorem i 4 pracownikami nie wstrzymali robót, Pani Konserwator 
też nie, Pani Kierownik Delegatury w Tarnowie i nie wstrzymała robót. Prace oczywiście na 
tym elemencie są wstrzymane do momentu dalszego postępowania. natomiast pozostałe 

prace trwają. Po drugiej stronie podbijane są fundamenty pod balkonem, tam są fundamenty 
też do podbicia, gdzie ich w ogóle nie było. Jeżeli chodzi o ściany przy tym wejściu, które się 

zawaliły, to one również nie miały fundamentów, tak jak pałac, tylko były na takim rumoszu 
kamienistym, około pół metra, 60 cm, tam nie było litych fundamentów. ściana nie została 

odsklepiona, tylko się obsnęła pionowo w dół i wypchało ziemię, natomiast obok jakieś tam 
rury przy odkopywaniu były, jakieś kamieńki ułożone Od strony drogi. były rury żeliwne, takie 
króćce z czyszczakami, które były wkopane w ziemię i tam zostawione. Woda z całego 

dachu z wszystkich lat lała się prosto przy murze i przez mury. Jeżeli chodzi o środek, to od 
strony willi, były 3 wylewki, w sumie około pół metra betonu, ponieważ dolewano beton, nie 
izolowano tego wcześniej. Dolewany był beton i kolejne wylewki, ponieważ wilgoć i ziemia 
wychodziła. Tam skute jest około 40, 45 cm betonu, a gdzieniegdzie więcej. ponieważ tam 
cały czas wychodziła woda. 
Oczywiście fundamenty są odsłonięte, natomiast w tym zakresie, w którym ziemia się 

usunęła, tam cały czas wchodzili pracownicy. Lewa część fundamentów była podbita, 
natomiast w tym miejscu gdzie faktycznie „najbardziej wyjechał róg", jeszcze ziemia nie była 

wybrana. Geologia była zrobiona, ale nie wiadomo dlaczego to się wydarzyło. czy w tym 
miejscu było takie namoknięcie od terenu, że to się osunęło. Oczywiście, że się osunęło i 
zwaliło i to widać gołym okiem. Gmina tego nie ukrywa i nie będzie ukrywać, natomiast nie 
jest to stwierdzona przez Nadzór Budowlany katastrofa budowlana. 
W środku odnośnie sklepienia holu głównego, Nadzór Budowlany nie stwierdził żadnych 

naruszeń, prace mogą być kontynuowane. Od poniedziałku wchodzi na kolejny etap ekipa do 
więźby dachowej i kolejny etap więźby dachowej będzie kontynuowany. 

Radny p. E. MICHALIK - podsumowując powiedział, co do świetlicy w Ispie, koszty będą 

znane jak to zacznie funkcjonować po pierwszym roku działalności. Rozumie, że podobna 
sytuacja będzie dotyczyła boiska wielofunkcyjnego w Lukanowicach, które teraz będzie 

uroczyście otwarte. Boisko kosztowało 2 miliony, będą jakieś roczne koszty użytkowania. 

czyli utrzymania zieleni, koszenie, będą znane dopiero wtedy. jak to będzie działało. 

Kolejne pytanie dotyczyło str. 9 Raportu, gdzie jest informacja. Ze w gminie Wojnicz według 

stanu na dzień 31.12.2022 funkcjonowało 1029 podmiotów gospodarczych. Oznacza to, że 

tam do KRS-u w porównaniu do 31.12.2021 liczba podmiotów prowadzących działalność 

gospodarczą wzrosła o 8. Zapytał jakie to są podmioty, czy są to dane na całą gminę w ciągu 

roku i jaki jest charakter ich działalności? Czy to są podmioty jednoosobowe, czy to są firmy? 

P. SEKRETARZ - odpowiedziała. że jeśli chodzi o podmioty gospodarcze. to wpisy 
podmiotów do CEDG dokonuje się nie tylko w Urzędzie Miejskim w Wojniczu, ale można 

tego dokonać w urzędach w całej Polsce. Dodała, że Gmina jest w stanie ustalić te dane, na 
podstawie tych wpisów, które były dokonywane w Urzędzie Miejskim. Trudno jednoznacznie 
określić też charakter działalności gospodarczej, gdyż przedsiębiorca przy zakładaniu takiej 
działalności wskazuje tzw. działalność wiodącą, która może obejmować różne branże np. w 
zakresie kosmetyków czy książek. 

Radny p. E. MICHALIK - powiedział, że rozumie, że może być więcej podmiotów niż te 8, 
które są podane w Raporcie, może być więcej, ale nie wiadomo jaka to jest działalność i w 
jakim kierunku idzie Gmina. 
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Kolejne pytanie ze strony 14 dotyczyło wzrostu wartości księgowej mienia komunalnego 
prawie o 10 milionów. Zapytał z czego ono wynika? Rozumie, że to są wartości księgowe, 

czyli to jest wzrost wartości o remonty i modernizacje, a nie wynika to na przykład z jakichś 

zakupów, czy tam też są zakupy mienia, czy gruntów, czy to jest tylko wzrost o te remonty? 

P. SKARBNIK - odpowiedziała, że to jest wzrost o modernizacje i ulepszenia, ale także 

wzrost na przykład wartości gruntów w wyniku zakupu gruntów, bądź w wyniku otrzymania 
gruntów w darowiźnie. Ogółem zwiększenie mienia obejmuje te wszystkie właśnie czynności, 

czyli modernizacja, ulepszenie plus ewentualnie zakupy gruntów. 

Radny p. E. MICHALIK - powiedział, ze średnio licząc, to jest wzrost o 10 milionów, czyli to 
już jest tak księgowo dość znaczne i to też trzeba pochwalić właśnie niezależnie od 
wszystkiego. 
Kolejne pytanie dotyczyło tego, czy będzie program stypendialny Gminy Wojnicz. Radni 
przyjęli taki program stypendialny. Prosi o informację jaka kwota była przydzielona w 
budżecie i jaka jest średnia wartość stypendium? W Raporcie jest informacja, że wypłacono 

30 jednorazowych stypendiów, one są wypłacone raz w roku i na cały rok. Zapytał ile to jest 
średniorocznie? 

P. SKARBNIK - odpowiedziała. że jeśli chodzi o stypendia o charakterze motywacyjnym, 
czyli stypendia przyznawane przez Pana Burmistrza, to zrealizowano je wysokości 19 tysięcy 

zł, i przyznano te stypendia 30 uczniom w roku. 

Radny p. E. MICHALIK - pytanie ze strony 60 - inwestycje - jest zapis na wykonanie 
kosztorysu inwestorskiego wraz z przedmiarem robót dla zadania remont boiska Orlik przy 
szkole podstawowej w Wojniczu. Jeżeli niedaleko, rozbudowuje się Olimpię, skąd się 

pojawia temat Orlika? Nie wspominając o tym. że jest też jeszcze kolejne boisko przy szkole. 

Z-ca BURMISTRZA - odpowiedział, ze ten temat pojawił się dlatego, ze Gmina złożyła 

wniosek o dofinansowanie remontu Orlika na kwotę około pół miliona złotych. Tam był 

remont nawierzchni trawiastej i modernizacja całkowita oświetlenia na energooszczędne, to 
był koszt 900 zł. na wykonanie tego kosztorysu i dokumentacji. 
Pula środków na ten konkurs była bardzo ograniczona i Gmina nie uzyskała dofinansowania. 
Kosztorys ewentualnie zostanie zaktualizowany, zakres kosztorysu zostanie. Obejmował on 
remont obiektów szatniowych, malowanie i remont w środku podłóg oraz bieżąca 

konserwacja i remont sztucznej trawy. 

Radny p. E. MICHALIK - powiedział, że Pan Burmistrz wywołał temat samochodów 
strażackich. Wiadomo, że jest 9 jednostek Straży Pożarnych Zapytał. ile na stanie 
poszczególnych jednostek jest samochodów strażackich wykorzystywanych do wyjazdów, 
ewentualnie mogących wyjeżdżać? 

P. BURMISTRZ - odpowiedział. że średnio każda jednostka ma co najmniej dwa samochody 
bojowe. Biadoliny Radłowskie mają jedno duże nowe auto, Wojnicz ma 3 - ma Toyotę, 

Jelcza i nowy samochód GBK, Więckowice mają 2. Łukanowice 2. Zakrzów 3, 
Olszyny 2. W sumie jest około 20 na wyposażeniu jednostek, ale dokładne dane poda. 

Radny p. E. MICHALIK - powiedział, że to nie jest konieczne, natomiast pyta w kontekście 
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informacji, gdzie wskazane są 2 rzeczy: liczbę członków mogących brać udział bezpośrednio 

w akcjach ratowniczych, gdzie średnio jest około 20 strażaków i druga, to podliczone i 
podsumowane wyjazdy, gdzie akurat Wojnicz ma tych wyjazdów najwięcej. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - odniósł się do wypowiedzi Pana Burmistrza 
odnośnie figurki w Grabnie, ze trzeba dołożyć 15 tysięcy, Uważa, że to nie jest dużo w 
odniesieniu do tego, ile trzeba dołożyć do inwestycji w Wojniczu, czy gdziekolwiek. Z Panem, 
który oddał teren pod tę figurkę wykonano wiele prac w czynie społecznym i dołożono z 
funduszu sołeckiego też, pewną pulę. Uważa, że 15 tysięcy zł w skali innych wydatków, nie 
żadną wielką kwotą. 

P. BURMISTRZ - odpowiedział, że nie powiedział tego złośliwie tylko, Ze praktycznie do 
każdej dotacji jaką Gmina otrzymuje musi dołożyć środki i na to trzeba znaleźć pieniądze. 

Gdyby nie chciał robić to by nie pisano o pieniądze i ta renowacja musi być skończona. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - odniósł się do sprawy szatni dla zawodników w 
Grabnie. bo są z tym problemy i chciał, żeby tu padło jakieś wyjaśnienie, sprostowanie, bo 
słyszy się, że Radny, czy Sołtys z Grabna nie chce szatni, czy nie chce pomóc w budowie tej 
szatni. Teraz wynikły problemy z drogą, wcześniej był wodociąg. 

Z-ca BURMISTRZA - powiedział, że jeżeli chodzi o budynek szatniowy, to projekt jest 
gotowy od tamtego roku, projektant go wykonał, natomiast przy złożeniu projektu do 
Starostwa Powiatowego okazało się, że interpretacja jest taka Starostwa, że nie może być 

zabezpieczenia pozarowego ze studni i jeżeli chodzi o wodę bieżącą nie może być ze studni, 
ponieważ było tam określone, że "ze studni wody pitnej". Trzeba było doprojektować od 
strony Domu Ludowego projekt wodociągowy. 

Został złożony projekt, natomiast Starostwo znowu nie wiadomo dlaczego teraz 
zakwestionowało, że zmierzono i droga w jednym miejscu ma 2 m 89 cm, i Starosta nie wyda 
pozwolenia na budowę, gdzie droga publiczna ma mniej niż 3 m. Gmina jest teraz po 
rozmowach, będą rozmowy z mieszkańcami odnośnie poszerzenia tej drogi, wydzielenia 
ewentualnie działek i rozmowy z mieszkańcami, czy przekażą część swoich nieruchomości 

pod drogę gminną. Z tego co sprawdzano, wszyscy żyją, więc na tyle jest dobra wiadomość, 

że stany prawne są uregulowane. Jeżeli mieszkańcy zgodzą się oddać część swoich 
nieruchomości, to w tym momencie Gmina będzie tą drogę starać się poszerzyć, bo inaczej 
pozwolenia na budowę się nie uzyska. 

Radna p. J. SOSIN - odniosła się do sprawy parku i pałacu. Powiedziała, ze bardzo się 

cieszy, że to jest robione, bo wszystkim mieszkańcom w Wojniczu na pewno zależało na 
tym, żeby to robić i sama naciskała bardzo na to, żeby jak najszybciej zacząć ten pałac 

remontować, bo niszczał, dach się walił, dachówki były pozwane i uważa, że nie tylko jej. ale 
większości mieszkańcom Wojnicza zależało na tym, żeby ten pałac ratować, tak samo jak 
kompleks parkowy, bo jest to jedyne miejsce i taka perełka Woj nicza. Bardzo by się cieszyła, 

gdyby to rzeczywiście było zrobione, żeby można iść spacerować i żeby tam było ładnie 

Powiedziała, że na pewno wiele rzeczy będzie wychodzić jeszcze w trakcie remontów i nie 
tylko remontów i remiz i domów ludowych. bo jak się stare remontuje, to niestety chyba ktoś, 

kto nie remontował starych pomieszczeń nie wie, co jeszcze w trakcie może wyniknąć i 
zaden rzeczoznawca, który przechodzi obejrzeć z zewnątrz, nie potrafi wielu rzeczy 
przewidzieć. Należy się cieszyć, że nic się nikomu nie stało. Na pewno będzie jeszcze 
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większy koszt tej odbudowy, ale myśli, że warto. Uważa. że takie budynki, zwłaszcza na 

terenie Wojnicza, trzeba ratować i myśli, że złośliwości naprawdę nie są wskazane. 

To samo tyczy się budynków domów ludowych, boisk sportowych i tak dalej. Mówiła zawsze, 

że im więcej tego, tym będą większe koszty utrzymania i Gmina będzie musiała większe 

koszty ponosić. Coraz mniej jest chętnych ludzi, którzy sami chcą cokolwiek zrobić. Jeszcze 

na wioskach, to jeszcze jest to może bardziej zorganizowane, ale w Wojniczu trudno jest 

żeby ktoś był chętny do pracy społecznej, gdzie nie ma za bardzo kto chodnika pod swoim 

domem posprzątać. 

Powiedziała, że na pewno te koszty będą i myśli, że żadna miejscowość nie zrezygnuje z 

tego, żeby mieć Dom Ludowy, ładne boisko, plac zabaw dla dzieci. 

Radny p. E. MICHALIK — powiedział, że nikt nie kwestionuje, że są pewne potrzeby, ale są 

też koszty i wszędzie uczą, żeby analizować i rozliczać te koszty. Natomiast, żeby podjąć 

decyzję trzeba znać akurat wydatki, ale też koszty, które są pewnymi kosztami stałymi w 
perspektywie długoterminowej. 

Pan Burmistrz też mówił o zrównoważonym rozwoju, który się w pewnym sensie udaje, ale 
zapytał jak to zrozumieć? Tej Rady nie będzie a koszty zostaną. Będzie następna Rada i oby 
było tak jak tez Pan Burmistrz wspomniał o lspie, żeby nie było odebrane, że jest tak 
przygotowywane, że te koszty będą minimalne. Natomiast z perspektywy patrząc, to czy 
potrzebne jest w każdej wsi boisko sportowe? Nie czas, nie miejsce, i można o tym 
podyskutować, natomiast uważa, że powinno się koszty racjonalizować, czy optymalizować 

i w tym sensie pytał i o tym mówił, że podejmowania jakichkolwiek decyzji bez znajomości 

czy wiedzy o kosztach i o ryzykach związanych z jakąkolwiek działalnością, to jest 
jak jest. 

Radny p. A. KUBIS — powiedział, że w każdym wypadku trzeba się dobrze zastanowić. 

Czytał w gazecie, że w Tarnowie żadna fontanna jest nieuruchomiona jeszcze i nie wiadomo 
kiedy będzie uruchomiona, bo koszty prądu są tak duże, że na razie magistratu na to nie 
stać. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że w Wojniczu będzie fontanna, a w Ispie została w dniu 
wczorajszym uruchomiona. Jeżeli już to jest wybudowane, to też trzeba mieć to na uwadze, 
że niewiele taka fontanna pobierze prądu, a można też płytę fotowoltaiczną zainstalować 

Tarnów ma ogromny budżet 

Z-ca BURMISTRZA — zabrał głos odnośnie kosztów utrzymania. Powiedział, że one są i one 
będą, czy będą większe, czy będą mniejsze, w zależności czasu użytkowania budynków i to 
jest naturalne. 
Powiedział, że co do kosztów, to prowadzona są budowy i czy będzie aktualny Samorząd, 

czy ktoś inny, też będzie budował, remontował i jeżeli powstają nowe obiekty. remontowane 
obiekty, to koszty oczywiście będą. 

Jeżeli chodzi np. o koszty utrzymania pałacu. do końca nie wiadomo jakie one będą, bo nie 
wiadomo jak często będą użytkowane, co tam będzie, natomiast oczywiście trzeba go będzie 

utrzymywać. Jeżeli chodzi o koszty związane z budową, to lepiej zaprojektować coś, co jest 
bardziej energooszczędne, na przykład odnawialne źródła energii typu fotowoltaika, 
ponieważ zawsze można na koszty budowy otrzymać dofinansowanie. Na koszty 
eksploatacji nie otrzyma się dofinansowania, więc lepiej zaplanować to w ten sposób, żeby 



więcej wydać na budowę, pozyskać na to ośrodki, a później żeby eksploatacja była 

najniższa. 

Jeżeli chodzi o koszty utrzymania to oczywiście koszty utrzymania wzrastają na przykład 

oświetlenia ulicznego, ponieważ buduje się to oświetlenie uliczne. Jeżeli standard 
funkcjonowania w gminie i w życiu wzrasta, no to koszty utrzymania tak samo wzrastają. 

Idąc tym tokiem myślenia można by pomyśleć, żeby nie budować oświetlenia przy Placu w 
Sukmaniu, o które Pan Radny wnioskuje, bo wzrosną koszty utrzymania. Gmina oczywiście 

racjonalnie podchodzi do tego i będzie racjonalnie podchodzić, ale z zasady jeżeli coś 

buduje się nowego, albo remontuje, to koszty utrzymania mogą wzrastać. Ale jeżeli na 
przykład jest termomodernizacja, to oczywiste jest, że koszty eksploatacji będą w tym 
zakresie niższe. 

Radny p. G. OPIOŁA — odniósł się do kwestii, która nie jest tak wprost ujęta w Raporcie. 
natomiast jest mu osobiście bardzo bliska. Pan Burmistrz wspomniał we wstępie do 
prezentacji Raportu o współpracy. Przy okazji rozmowy z jednym z Radnych Pan Burmistrz 
mówił o tym, że jest demokracja i jak mieszkańcy pewne rzeczy zagłosują tak jest. Łącząc te 
dwie rzeczy chciał się odnieść do współpracy z demokratycznie wybranym Zarządem Miasta 
w Wojniczu. Wspomina o tym dlatego, że ta sprawa zaczęła się już w zeszłym roku i do 
dzisiaj jest nierozwiązana, nie jest wyjaśniona Rozmawiano o tym już nieraz, dlatego nie 
chciałbym rozpoczynać znowu tej dyskusji. Ciężko mówić o współpracy, a raczej braku 
współpracy i pewnego rodzaju utrudniania tej działalności Zarządowi Miasta dysponowania 
pieniędzmi, które dostał w budżecie. Nie ma rozdzielonych tych pieniędzy tak, abym mógł je 
wydatkować, aby mógł kontynuować te inwestycje, które zostały zaczęte, które warto byłoby 

skończyć. W ocenie działalności Pana Burmistrza, ciężko mu pominąć ten fakt, dlatego też 

chciał tutaj zaznaczyć wątek tej nierozwiązanej sprawy, bo to też oddziałuje na jego ocenę 

pracy Pana Burmistrza. 

P. BURMISTRZ — powiedział, ze on naprawdę chce ze wszystkimi współpracować i tu nic nie 
skłamał pisząc, że bardzo mu zależy na współpracy ze wszystkimi. Ale jeżeli się nie chce tej 
współpracy, jeżeli organizuje spotkanie, pewne sprawy chce ustalić, a ktoś stoi na 
stanowisku, że obstaje przy swoim, no to jaka to jest współpraca? Jeżeli ktoś organizuje 
jakieś spotkanie, nie jest na nie zapraszany Burmistrz, żeby sobie porozmawiać, żeby ustalić 

pewne sprawy. Zarząd Wojnicza jest wybrany demokratycznie, nikt tego nie kwestionuje. 
Burmistrz też jest wybrany demokratycznie i też ma pełne prawo i obowiązki i musi się z tego 
wywiązać. Dlatego zależy mu na współpracy, chce tej współpracy i nigdy nikomu nie 
odmawiał. 

Powiedział, ze zaprasza Pan Radnego na spotkanie z Sołtysami, aby zobaczył jaka jest 
pozytywna współpraca, jaka jest rozmowa, jak każdy Sołtys mówi jakie ma problemy, jakie 
ma kłopoty, w czym mu pomóc. On potrafi rozmawiać z ludźmi. 

Jest Prezesem Stowarzyszenia Sołtysów Ziemi Tarnowskiej z całego Powiatu Tarnowskiego, 
gdzie jest 180 członków i naprawdę jest tam znakomita współpraca. 

Nigdy na nikogo nie powiedział, że jest nieuk, że jest niedouczony, że źle rządzi, że nie 
wiadomo co jeszcze. Każdy ma swoją drogę życiową i każdego człowieka trzeba bardzo 
szanować. 

Radny p. G. OPIOŁA — powiedział, że zgadza się z Panem Burmistrzem i cieszy się, że ma 
dobrą współpracę z większością Państwa Sołtysów i też w Powiecie Tarnowskim. Ma 
nadzieję, że w przyszłym roku również będzie można to powiedzieć o współpracy z 
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Zarządem Miasta. 

Radny p. A. KUBIS — powiedział, ze Pan Burmistrz mówi o tym, że nikomu nie powiedział, że 

jest nieuk czy jakoś inaczej. Powiedział, że na Zebraniu w Sukmaniu 24 marca Pan 
Burmistrz wyraźnie mówił, że on nie potrafi czytać ze zrozumieniem, ze w ogóle 
pewnych rzeczy nie rozumie. On nikomu jeszcze nie ubliżył i nic nie powiedział, a Pan 
Burmistrz go wtedy poniżył, upokorzył wśród mieszkańców na zebraniu zorganizowanym 
przez Pana Burmistrza. Później mieszkańcy mówili: „ale Pana zgnoił". I tak właśnie się wtedy 
czuł. 

P. BURMISTRZ — zapytał Pana Radnego jak on miał się czuć jak Pan Radny powiedział 

publicznie to, co powiedział przy wszystkich na sesji. Jak miał się czuć, jak było stwierdzone 
przez Komisję Rewizyjną i przez wszystkie kontrole, że to jest nieprawdą i Pan Radny 
na tym zebraniu wyciąga kartkę i dalej czyta to samo co na sesji, czyli mógł stwierdzić, że 

Pan Radny czyta bez zrozumienia, ale czy to jest ubliżenie? Powiedział, by Pan Radny szedł 

do prawnika albo do kolegi, to może Panu Radnemu to wytłumaczy. 

Powiedział, że on to tłumaczył na tym spotkaniu, tłumaczył na sesji i tłumaczył to samo na 
Zebraniu Wiejskim, co to znaczy przyłącz i ludzie to zrozumieli w szybkim tempie, a Pan 
Radny dalej wyciąga kartkę i mówi, że nie będzie tego czytał. Pan Radny próbuje 
prowokować. To jest ubliżanie drugiemu człowiekowi, bo posądzić kogoś o coś, to naprawdę 

jest ubliżanie, a Pan Radny posądził go bardzo mocno i co on ma powiedzieć Panu 
Radnemu. że go posądził, że go oczernił przed 40 ludźmi na sali w Domu Grodzkim podczas 
sesji. Zapytał, czy Pan Radny dalej tego nie rozumie, że to był błąd? Jak ma Pana Radnego 
prosić? 

Powiedział Panu Radnemu, że 2 lata czeka na sytuację, że Pan Radny powie, że go 
poniosło i przeprasza. 

Radny p. A. KUBIS — powiedział, że to nie 2 lata, bo to 4 lata, bo już dzisiaj sprawdzał 

dokładnie kiedy to pierwszy raz powiedział. On stale twierdzi, że to on miał rację, bo teraz 
Regionalna Izba Obrachunkowa stwierdziła, że ten kolektor został jednak wybudowany za 
pieniądze Urzędu Miejskiego w Wojniczu, a przecież on czegoś innego nigdy nie powiedział. 

P. BURMISTRZ — powiedział, że Pan Radny powiedział co innego, że P. Burmistrz 
Niepubliczne Przedszkole przyłączał do kanalizacji za gminne pieniądze. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze 
chciałby zabrać głos? 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Wojnicza za 2022 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że przy podejmowaniu uchwały w 
sprawie wotum zaufania wymagana jest bezwzględna większość głosów ustawowego składu 

Rady. 

Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 
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Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał treść projektu uchwały nr XLVII/514/2023 
rok Rady Miejskiej w Wojniczu w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Wojnicza za 2022 
rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że, 9 radnych głosowało "za" 
przyjęciem uchwały, „przeciw" było 2 Radnych, 3 Radnych się wstrzymało. 

Projekt uchwały został przyjęty. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Burmistrza Wojnicza za 2022 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, Stanisław Karpiel, 
Aneta Kawa, Bogdan Kurek, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
PRZECIW (2) 
Marcin Dulowski, Augustyn Kubis 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Roman Chamioło, Edward Michalik, Grzegorz Opioła 

NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok. 

P. SKARBNIK - przedstawiła prezentację multimedialną dotyczącą sprawozdania 
finansowego Gminy Wojnicz za rok ubiegły. 

Poinformowała, że sprawozdanie finansowe Gminy obejmuje bilans wykonania budżetu, 

który zamknął się sumą bilansową ponad 16 milionów 500 tys. zł. Bilans łączny jednostek 
budżetowych Gminy sumą bilansową ponad 109 milionów, łączny rachunek zysków i strat 
wykazał zysk netto w kwocie ponad 18 milionów oraz zestawienie zmian w funduszu 
jednostek, które wykazało fundusz na kwotę ponad 103,5 miliona złotych. Wynik budżetu był 

ujemny w roku ubiegłym, czyli deficyt budżetu, wyniósł ponad 13 milionów 600 tysięcy zł. 

Zobowiązania finansowe z tytułu kredytów i pożyczek na koniec 2022 roku wyniosły 13 
milionów 463 tysiące 415 zł. Skumulowany wyniki budżetu wyniósł ponad 15 milionów zł. 

Poziom wolnych środków z rozliczenia 2022 roku wyniósł 14 milionów 675 tysięcy 744 zł i 32 
gr. Na sumę bilansową łącznego bilansu jednostek budżetowych wynoszącą ponad 109 
milionów zł składały się aktywa trwałe i aktywa obrotowe. W grupie aktywów kwotę ponad 
105 milionów stanowiły aktywa trwałe, natomiast kwotę ponad 3 miliony 600 tys. zł. stanowiły 
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aktywa obrotowe. 
Jeśli chodzi o główne składniki aktywów trwałych, to były to budynki, lokale i obiekty inżynierii 

lądowej i wodnej na kwotę ponad 75 milionów, urządzenia techniczne i maszyny ponad 900 
tysięcy, środki transportu ponad 700 tysięcy, inne środki trwałe ponad 40 tysięcy. Wartość 

środków trwałych w budowie, czyli inwestycje rozpoczęte na dzień 31 grudnia 2022 roku 
wyniosły 12 milionów. 
Wartość gruntów na koniec roku wyniosła ponad 6 milionów 600 tysięcy, w tym w 
użytkowanie wieczyste przekazano grunty o wartości289 tysięcy zł. Należności 

długoterminowe wyniosły ponad 11 tysięcy, natomiast na koniec ubiegłego roku Gmina 
posiadała akcje i udziały w wysokości 9 milionów 608 tysięcy 500 zł. 

Jeśli chodzi o aktywa obrotowe i główne składniki , to zapasy stanowiły wartość ponad 56 
tysięcy, należności krótkoterminowe ponad 3 miliony 300 tysięcy, środki pieniężne ponad 
243 tysiące. 

Jeśli chodzi o główne składniki pasywów bilansu, to fundusz jednostki wyniósł powyżej 85 
milionów złotych, wynik finansowy dodatni, czyli zysk ponad 18 milionów, zobowiązania i 
rezerwy na zobowiązania ponad 5 milionów 600 tysięcy zł. 

Jeśli chodzi z kolei o rachunek zysków i strat, to łączne przychody jednostek w ubiegłym 

roku wyniosły ponad 75 milionów. I tutaj były dochody, które stanowiły tą kwotę: dochody 
budżetowe ponad 73 miliony, dochody ze sprzedaży usług ponad 958 tysięcy, dochody 
ze sprzedaży towarów, czyli ze sprzedaży węgla ponad 861 tysięcy, pozostałe przychody 
operacyjne oraz przychody finansowe w łącznej kwocie ponad 549 tysięcy. 

Jeśli chodzi o koszty działalności jednostek w ubiegłym roku, to zamknęły się one kwotą 

ponad 57 milionów zł, z czego koszty działalności operacyjnej wyniosły ponad 56 milionów 
500 tys. zł. 

Natomiast pozostałe koszty operacyjne oraz koszty finansowe wyniosły ponad 868 tysięcy. 

Następnie P. Skarbnik zreferowała krótko skonsolidowane sprawozdanie finansowe, które 
jest przedmiotem kolejnej uchwały. 

Poinformowała, że konsolidowane sprawozdanie finansowe sporządzono zgodnie z 
procedurą wprowadzoną Zarządzeniem nr 94/2023 Burmistrza Wojnicza z dnia 21 kwietnia 
bieżącego roku. Skonsolidowane sprawozdanie finansowe Gminy obejmuje skonsolidowany 
bilans. Konsolidacją objęto bilanse Gminy Wojnicz i Urzędu Miejskiego w Wojniczu, 
jednostek zależnych, to jest 9 jednostek budżetowych Gminy oraz bilansu Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Wojniczu oraz bilansu Gminnego Ośrodka Kultury w Wojniczu oraz bilansu 
jednostki współzależnej - Związku Międzygminnego do spraw Wodociągów i Kanalizacji w 
Brzesku. Suma bilansowa skonsolidowanego bilansu Gminy Wojnicz wynosi 129 milionów 
485 tysięcy 999 zł i 5 groszy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radny chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Radny p. A. KUBIS — zapytał komu Gmina udzieliła pożyczek, bo wyczytał w materiałach. że 

Gmina Wojnicz udzieliła pożyczek na kwotę 300 tysięcy zł? 

P. SKARBNIK — odpowiedziała, że Gmina udzieliła w ubiegłym roku pożyczkę w wysokości 

299 tysięcy 504 zł na rzecz Stowarzyszenia w Olszynach na budowę boiska. Na dzień 

dzisiejszy pożyczka została spłacona. 
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Radny p. A.KUBIS — powiedział, że 'sep pożyczył około 70 tysięcy zł. w związku z czym 
zapytał, czy spłacana jest ta pożyczka? 

P. BURMISTRZ — odpowiedział, że była to kwota 60 tysięcy zł na wybudowanie, 
Skweru. Pożyczka została zwrócona przez Lokalną Grupę Działania Dunajec-Biała. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

jeszcze zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały nr 
XLVII/515/2023 rok Rady Miejskiej w Wojniczu w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2022 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0 WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Edward 
Michalik. Grzegorz Opioła. Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wojnicza absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok. 

P. SKARBNIK — przedstawiła prezentację multimedialną w sprawie sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy Wojnicz za 2022 rok. 
Gmina Wojnicz w ubiegłym roku zrealizowała dochody w wysokości ponad 75 milionów zł, 

co w stosunku do założonego planu stanowiło prawie 102%. Jeśli chodzi o realizację 

wydatków, to zrealizowano je w wysokości ponad 88 milionów 900 tys. , co daje niespełna 

97% realizacji planu. Jeśli chodzi o wynik budżetu, to tak jak wspominała przy okazji 
sprawozdania finansowego, zamknął się on deficytem w wysokości ponad 13 milionów 600 
tysięcy zł. 

Jeśli chodzi o zrealizowane przychody, to zrealizowano je w wysokości ponad 29milionów 
500 tys. zł i tutaj w przychodach wskazano między innymi pożyczkę spłaconą przez 
Stowarzyszenie Wiklina Przyjazny 'sep w wysokości 60 tysięcy 902 zł. Oprócz tego są wolne 
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środki. niewykorzystane środki pieniężne ponad 25 milionów 400 tys. oraz zaciągnięte 

kredyty w wysokości 4 milionów złotych. 

Rozchody zamknęły się kwotą ponad 1 milion 100 tysięcy, z czego spłacono raty kredytów i 
pożyczek 880 tysięcy 976 zł i udzielono pożyczkę na rzecz Stowarzyszenia w Olszynach w 
wysokości 299 tysięcy 504 zł. 

Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami bieżącymi, tak zwana nadwyżka operacyjna 
wyniosła w ubiegłym roku ponad 7milionów zł. 

Przedstawiła następnie strukturę wykonanych dochodów budżetu według źródeł ich 
pochodzenia. Największą część zrealizowanych dochodów stanowią subwencję, to jest 
ponad 30%, z czego część oświatowa subwencji wyniosła prawie 15 milionów, co daje 
prawie 20% ogółu dochodów. Natomiast pozostałe subwencje - ponad 7 milionów, co daje 
10% ogólnej sumy zrealizowanych dochodów. 
Kolejną pozycją, to są dotacje i środki przeznaczone na cele bieżące, to jest prawie 28%, 
następnie udział Gminy we wpływach z podatku dochodowego, podatku PIT i CIT. to jest 
ponad 15%. Dotacje i środki przeznaczone na inwestycje to jest niespełna 5%. Pozostałe 

dochody własne Gminy ponad 10 milionów, co daje 13,6 `)/0. 
Jeśli chodzi o strukturę wykonanych wydatków według poszczególnych działów, to 
największą część poniesionych wydatków stanowią wydatki na oświatę i wychowanie oraz 
edukacyjną opiekę wychowawczą, to jest ponad 36% zrealizowanych wydatków. Następnie 

jest pomoc społeczna, pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej i rodzina, to jest 
ponad 24% realizacji ogółu wydatków. 
Następnie jest administracja publiczna - niespełna 9%. Później transport i łączność - ponad 
7%. Następnie jest gospodarka komunalna i ochrona środowiska - 7%, Rolnictwo i łowiectwo 

niespełna 6%. 
Następnie przedstawiła strukturę wykonanych wydatków według grup wydatków i teraz po 
raz pierwszy największą część wydatków wykonanych stanowią wydatki majątkowe ponad 
24 miliony zł. to jest ponad 27% zrealizowanych wydatków. Następnie wynagrodzenia 
i składki od nich naliczane, to jest prawie 22%, świadczenia na rzecz osób fizycznych 21%, 
wydatki związane z realizacją zadań statutowych - prawie 17%, dotacje na zadania bieżące - 
ponad 12%. Obsługa długu publicznego i następnie wydatki bieżące na programy 
finansowane z udziałem środków z Unii Europejskiej. 
Realizacja wydatków majątkowych przedstawia się następująco według poszczególnych 
działów. Najwięcej wydatków majątkowych z puli właśnie zrealizowanych wydatków w 
kwocie ponad 24 miliony wydatkowano na inwestycje w zakresie infrastruktury oświatowej, to 
jest ponad 35%. Następnie w infrastrukturę wodno-kanalizacyjną w dziale rolnictwo i 
łowiectwo, to jest ponad 20%. 
Kolejną pozycją to jest infrastruktura drogowa w dziale transport i łączność, to jest ponad 
19% ogółu zrealizowanych wydatków majątkowych. Następnie inwestycje w zakresie kultury 
fizycznej, sportu to jest ponad 10%. Inwestycje w zakresie Kultury i Ochrony Dziedzictwa 
Narodowego, to jest ponad 7%. Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, to jest ponad 
3%. Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa. to jest niespełna 2%. 
Gospodarka Mieszkaniowa - ponad 1,5 procenta. Zadłużenie gminy Wojnicz na koniec 2022 
roku zamknęło się kwotą 13 milionów 463 tysiące 415 zł. Spłacono zadłużenie w wysokości 

880 tysięcy 976 zł, natomiast zaciągnięto kredyt w wysokości 4 milionów. Dług w stosunku 
do zrealizowanych dochodów na koniec roku stanowi 17.89%. Następnie przedstawiła dane 
dotyczące indywidualnego wskaźnika zadłużenia. I tutaj roczna wartość obciążeń budżetu 

spłatą długu i kosztami jego obsługi ukształtowała się na poziomie niższym od 
dopuszczalnego wskaźnika spłaty zobowiązań określonego w artykule 243 ustawy o 
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finansach publicznych. Bezpieczeństwo spłat wyniosło 13,03% w ubiegłym roku. Tak, ze 
wskaźnik zadłużenia został zachowany. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że Rada Miejska zapoznała się ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia 
Gminy. Do tego sprawozdania odniosła się również Regionalna Izba Obrachunkowa w 
formie uchwały Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie 
z dnia 19 kwietnia 2023 r. 

Pani VViceprzewodnicząca odczytała uchwałę nr SO - VII.423.13.2023 Składu Orzekającego 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie z dnia 19 kwietnia 2023 roku w 
sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wojnicz za 2022 rok 
oraz informacji o stanie mienia Gminy Wojnicz. 

Uchwała nr SO - VII.423.13.2023 Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Krakowie - w załączeniu do protokołu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady 
Miejskiej w Wojniczu w dniu 10 maja 2023 r. wystosowała wniosek w sprawie udzielenia 
absolutorium dla Burmistrza Wojnicza z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 
Regionalna Izba Obrachunkowa w formie uchwały Składu Orzekającego Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie z dnia 23 maja 2023 r. wydała opinię o 
wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Wojnicza z tytułu wykonania budżetu Gminy Wojnicz za 2022 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 
odczytanie wniosku Komisji oraz Opinii Składu Orzekającego Kolegium RIO w sprawie tego 
wniosku. 

Radny p. E. MICHALIK — poinformował. że 10 maja 2023 roku odbyło się posiedzenie 
Komisji Rewizyjnej dotyczące udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wojnicza. 
W posiedzeniu tym uczestniczyło 5 Radnych. czyli cała Komisja Rewizyjna. Uczestniczył 

również Pan Zastępca Burmistrza Wojnicza, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik. W ramach tego 
posiedzenia Komisja zapozna się między innymi ze sprawozdaniem rocznym z wykonania 
budżetu Gminy Wojnicz, sprawozdaniem finansowym Gminy Wojnicz za rok 2022 
składającego się z bilansu z wykonania budżetu łącznie z bilansem jednostek budżetowych 

oraz dodatkową - Uchwałą Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Krakowie z 19 kwietnia w sprawie zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy Wojnicz za 2022 rok. Dodatkowo przedstawiono Komisji Rewizyjnej i Komisja 
Rewizyjna sprawdziła wybrane uchwały i zarządzenia Burmistrza Wojnicza dotyczące 

właśnie kwestii budżetu i po tym zapoznaniu. po wysłuchaniu wyjaśnień Pani Skarbnik 
Komisja przeprowadziła głosowanie z tytułu udzielenia Burmistrzowi Wojnicza absolutorium 
za rok 2022. 
Za wnioskiem głosowało 5 członków Komisji, przeciwko głosów było zero, wstrzymujących 

się osób zero, czyli pełen skład Komisji Rewizyjnej zaakceptował pozytywnie udzielenia 
absolutorium. 
Przygotowany został na tej podstawie stosowny wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 10 maja 
w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Wojnicza z tytułu wykonania budżetu za 
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rok 2022 wraz z opinią. Z tymi materiałami Państwo Radni i mieszkańcy mogą się zapoznać. 

I kolejnym działaniem było to co też już Pan Przewodniczący wspomniał - otrzymanie w dniu 
23 maja 2023 roku uchwały numer SO VII.424.1.2023 roku Składu Orzekającego Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu odnośnie absolutorium dla Burmistrza Wojnicza z 
tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Odczytał następnie Uchwałę numer SO.VII.424.1.2023 roku Składu Orzekającego Kolegium 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu odnośnie absolutorium dla Burmistrza Wojnicza z 
tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

Uchwała SO.VII.424.1.2023 roku Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Krakowie - w załączeniu do protokołu. 

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI REWIZYJNEJ — powiedział. że w oparciu o przedstawione 
dokumenty w imieniu Komisji Rewizyjnej rekomenduje Państwu Radnym przyjęcie i 
udzielenia Panu Burmistrzowi absolutorium. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał projekt uchwały Nr XLVII/516/2023 w 
sprawie udzielenia Burmistrzowi Wojnicza absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 
rok. 

P. BURMISTRZ - podziękował za udzielone absolutorium. Powiedział, że zawsze podchodzi 
do obowiązków bardzo solidnie, bardzo sumiennie. Wotum zaufania go zaskoczyło, bo 
wykonanie budżetu było w 102 procentach i budżet wynosił 109 milionów. Powiedział, że 

widzi, iż kampania wyborcza i polityka się zaczyna wkradać już szeregi samorządu. Uważa, 

że było to to naprawdę niepotrzebne, bo dzisiaj wszyscy wspólnie powinni się niezmiernie 
cieszyć. że Gmina pozyskuje wielkie środki i prowadzi duże inwestycji. 
Powiedział, że odgłosy, na które odpowiadał były przykre. W samym Wojniczu jest ponad 24 
miliony zł w inwestycjach. 
Nie wyobraża sobie, że ktoś może mieć jeszcze do niego jakiś żal, pretensje. czy po prostu 
nie budzi on zaufania. Powiedział, że jest człowiekiem rozsądnym. budzi zaufanie, nigdy nie 
postępuję w ten sposób, że bierze sukces tylko na siebie, choć na niego bardzo ciężko 

pracuje. 
Podziękował przede wszystkim Pani Skarbnik za ogrom pracy. Podziękował również Pani 
Mecenas, Pani Sekretarz. pracownikom Urzędu Miejskiego oraz Zastępcy Burmistrza przede 
wszystkim, który panuje nad prowadzonymi inwestycjami. 
Powiedział, że 8 lat temu gdy rozpoczynał pracę budżet Gminy wynosił niespełna 9 milionów 
zł. Teraz budżet wynosi 109 milionów zł i jest ta sama ilość pracowników. Prosi sobie 
wyobrazić jaki to jest ogrom pracy. 
Podziękował również Sołtysom, z którymi pracuje się naprawdę znakomicie, którzy potrafią 
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docenić to co mają, a mają niejednokrotnie mniej, niż by się spodziewali. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Wojnicza absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ . 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga. 
Marcin Dulowski. Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Bogdan Kurek, Edward Michalik, Grzegorz 
Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
PRZECIW (1) 
Augustyn Kubis 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego sprawozdania 
finansowego Gminy Wojnicz za 2022 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - poinformował, ze Pani Skarbnik przedstawiła już 

w prezentacji dane dotyczące skonsolidowanego bilansu Gminy Wojnicz. 

Zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
XLVII/517/2023 w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego sprawozdania finansowego 
Gminy Wojnicz za 2022 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia skonsolidowanego sprawozdania finansowego 
Gminy Wojnicz za 2022 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 



ZA (14) 
Marek Bachara, Bożena Budyn. Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga. 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Edward 
Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dot. 
przekazania zarządzania odcinkiem drogi wojewódzkiej nr 975 w trybie art.19 ust.4 ustawy z 
dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych — na czas realizacji zadania inwestycyjnego 
pn.: „Przebudowa drogi serwisowej w pasie drogi wojewódzkiej nr 975 w m. lsep, Wojnicz, 
Wielka Wieś odc 181 km 1+665 - 3+043". 

Z-ca BURMISTRZA — poinformował, że po podjęciu tej uchwały Pan Burmistrz będzie miał 

możliwość podpisania porozumienia w celu realizacji przebudowy tej drogi, czyli wykonania 
nakładki asfaltowej na drodze serwisowej w miejscowościach 'sep, Wielka Wieś i 
Wojnicz. Wcześniej Państwo Radni podejmowali podobną uchwałę, ale w celu wykonania 
realizacji projektu budowlanego. Jest to 700 tysięcy. które Urząd Marszałkowski przeznaczył 

poprzez Zarząd Dróg Wojewódzkich na realizację tego zadania. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał. czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
XLVII/518/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dot. przekazania 
zarządzania odcinkiem drogi wojewódzkiej nr 975w trybie art.19 ust.4 ustawy z dnia 21 
marca 1985 r. o drogach publicznych — na czas realizacji zadania inwestycyjnego pn.: 
„Przebudowa drogi serwisowej w pasie drogi wojewódzkiej nr 975 w m. lsep, Wojnicz, Wielka 
Wieś odc. 181 km 1+665 - 3+043". 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dot. przekazania 
zarządzania odcinkiem drogi wojewódzkiej nr 975w trybie art.19 ust.4 ustawy z dnia 21 
marca 1985 r. o drogach publicznych — na czas realizacji zadania inwestycyjnego pn.: 
„Przebudowa drogi serwisowej w pasie drogi wojewódzkiej nr 975 w m. !sep, Wojnicz, Wielka 
Wieś odc. 181 km 1+665 - 3+043".. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13. PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Bogdan Kurek, Edward Michalik, Grzegorz 
Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Augustyn Kubis 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zakupu nieruchomości do zasobu nieruchomości Gminy 
Wojnicz. 

P. Kierownik Referatu GPN - poinformowała, że uchwała dotyczy zakupu działki położonej w 
Wojniczu o powierzchni 364 m2. Działka położona jest na placu targowym. Jest to dawna 
własność Gminnej Spółdzielni Samopomoc Chłopska w Wojniczu. Obecnie jest to własność 

osoby fizycznej. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
XLVII/519/2023 w sprawie zakupu nieruchomcści do zasobu nieruchomości Gminy Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zakupu nieruchomości do zasobu nieruchomości Gminy 
Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0. NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta. Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Edward 
Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

24 



14. Podjęcie uchwały w sprawie nabycia w formie darowizny nieruchomości do zasobu 
nieruchomości Gminy Wojnicz celem jej zagospodarowania pod drogę gminną. 

P. Kierownik Referatu GPN — poinformowała, że uchwała dotyczy nabycia działki położonej 

w Wojniczu o powierzchni 567 m2 celem jest zagospodarowania pod drogę gminną. Obecnie 
jest to droga prywatna. która stanowi własność 5 współwłaścicieli, którzy zadeklarowali 
bezpłatne przekazanie przedmiotowej działki na rzecz gminy Wojnicz. Droga ta 
zlokalizowana jest przy ulicy Wąwóz Szwedzki. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
XLVII/520/2023 w sprawie nabycia w formie darowizny nieruchomości do zasobu 
nieruchomości Gminy Wojnicz celem jej zagospodarowania pod drogę gminną. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie nabycia w formie darowizny nieruchomości do zasobu 
nieruchomości Gminy Wojnicz celem jej zagospodarowania pod drogę gminną. . 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: O. WSTRZYMUJĘ SIĘ: O. BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga. 
Marcin Dulowski. Stanisław Karpiel, Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Edward 
Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Wojniczu za 2022 rok. 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu przedstawił sprawozdanie 
z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu za 2022 rok. 



Sprawozdanie to stanowi załącznik do uchwały, z którym tak Państwo Radni, jak 
mieszkańcy mogli i mogą się zapoznać. dlatego będzie to taka wersja skrócona 
uwzględniająca najistotniejsze kwestie. 
Poinformował, że podstawą prawną działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 
Wojniczu w 2022 roku była ustawa o samorządzie gminnym, aktualny statut Gminy Wojnicz i 
uchwały Rady Miejskiej w Wojniczu powołujące konkretne osoby do składu Komisji 
Rewizyjnej. W 2022 roku Komisja odbyła 16 posiedzeń, w tym 11 posiedzeń wspólnych oraz 
5 merytorycznych. Na posiedzeniach wspólnych wszystkich komisji głównymi tematami były 

sprawy z zakresu finansów, gospodarki komunalnej, nadania nazw ulicom w Wojniczu, 
pomocy społecznej i ochrony zdrowia, planowania przestrzennego. edukacji, porozumień w 
tym powierzenia Gminie Wojnicz zadania pod nazwą zagospodarowani i utrzymywanie wysp 
rond zlokalizowany na terenie gminy Wojnicz w ciągu drogi wojewódzkiej nr 974 przebudowa 
drogi wojewódzkiej numer 974, realizacji z Powiatem Tarnowskim zadania Budowa chodnika 
jednostronnego wraz z dojazdami do działek przy drodze powiatowej w Loponiu. Poza tym 
były też programy. między innymi program opieki nad zabytkami Gminy Wojnicz na lata 
2021-24, program współpracy gminy Wojnicz z organizacjami pozarządowymi na 2023 r, 
przystąpienie Gminy Wojnicz do realizacji projektu lokalny ośrodek rozwoju dorosłych w 
ramach programu Erasmus Plus. Ponadto były też przyjęte regulaminy, na przykład 

regulaminu udzielania dotacji celowej w ramach projektu Redukcja niskiej emisji 
zanieczyszczeń powietrza poprzez wymianę urządzeń grzewczych w budynku mieszkalnym 
w gminie Wojnicz, regulaminu czystości i porządku na terenie gminy Wojnicz, regulaminu 
korzystania z PSZOK w Wojniczu. 
Ponadto w ramach posiedzeń wspólnej były omawiane kwestie skarg, wniosków i petycji 
oraz wyrażenia solidarności z Ukrainą. Było 5 posiedzeń merytorycznych i odbyły się one w 
dniu 3 lutego 2022 r. gdzie była kontynuowana planowana kontrola w Urzędzie Miejskim w 
zakresie działań Burmistrza Wojnicza oraz Urzędu Miejskiego w Wojniczu w zakresie działań 

zabezpieczających oraz rewitalizacji kompleksu pałacowo-parkowego w Wojniczu, w tym 
Pałacu Dąmbskich oraz pozostałych budynków i pomieszczeń znajdujących się na tym 
terenie a będących własnością Gminy Wojnicz. 
Kolejne posiedzenie odbyło się 6 maja 2022 roku i też dotyczyło przeprowadzenia planowej 
kontroli w Urzędzie Miejskim w Wojniczu w zakresie wydatkowania środków na promocję 

Miasta i Gminy Wojnicz oraz jej efekty i realizacja zadań i czynności audytu wewnętrznego w 
Urzędzie Miejskim w Wojniczu. 
3 posiedzenie - 16 maja, co już było omówione, dotyczyło udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi Wojnicza dlatego tutaj to też już przedstawiał jako przedstawiciel Komisji 
Rewizyjnej. 
Posiedzenie nr 4 — odbyło się w dniu 24 października 2022 roku dotyczyło przekazanego 
przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wojniczu pisma znak RA.0004.33.2022 z dnia 
29.09.2022 roku. I to pismo było już omawiane i było przedstawiane. a kontynuacja tej 
sprawy była w dniu 25 listopada. 
Są 2 protokoły i ustalenia z kontroli. Protokół numer 1 z kontroli Zespołu Kontrolnego Komisji 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu w zakresie wydatkowania środków na promocję 

miasta i gminy Wojnicz oraz jej efekty i realizacja zadań i czynności audytu wewnętrznego w 
Urzędzie Miejskim w Wojniczu. 
Przedmiot tej kontroli były działania Burmistrza oraz Urzędu Miejskiego w Wojniczu w 
zakresie wydatkowania środków na promocję Miasta i Gminy Wojnicz oraz jej efektów i 

realizacja zadań oraz czynności audytu wewnętrznego w Urzędzie Miejskim w Wojniczu. 

Celem było sprawdzenie czy działania Burmistrza Wojnicza oraz Urzędu Miejskiego w 
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Wojniczu w wymienionym zakresie uwzględniały kryterium zgodności z prawem, celowości , 
rzetelności oraz gospodarności. Ustalenia byty dokonane na podstawie materiałów, które 
przedstawiono i udostępniono kontrolującym - Zespołowi Kontrolnemu przez Urząd Miejski w 
Wojniczu i wydatkowanie środków na promocji Miasta i Gminy Wojnicz. Temat kontroli 
dotyczył lat 2019-2021. W 2019 r. łącznie wydatkowano na promocję 124 tysiące 207 złotych 

83 grosze. W 2020 roku była to kwota 87 tysięcy 18 zł 85 gr. Natomiast w 2021 - 86 tysięcy 

725 zł 72 grosze. 
Wyszczególnienie wynikające też między innymi z rejestru umów, na co były wydawane 
środki, przykładowo w 2019 roku - produkcja oraz emisja materiałów promocyjnych Gminy 
Wojnicz na portalu internetowym tarnowska.tv - 9 tysięcy 600 zł, publikacja tekstu 
dziennikarskiego w wydawnictwie tygodniku Miasto i Ludzie - 6 tysięcy, Super Galicja 3 
tysiące 600 zł. Ponadto GOK Wojnicz otrzymało w 2019 roku dotację w ramach tej promocji 
180 tysięcy na Małopolski Festiwal Smaku. Dodatkowo cyfryzacja sali widowiskowej wraz 
z doposażeniem pracowni działającej w GOK Wojnicz to było 44 tysiące. I zakup z 
reprezentacyjnych dla Orkiestry Dętej - 17 tysięcy. W 2020 roku Nasze Miasto i Ludzie - 
teksty promocyjne i informacyjne 6 tysięcy, tarnowska tv 10 tysięcy 800, dla GOK-u 
przeznaczono 48 tysięcy zł na zwiększenie dostępności do wydarzeń kulturalnych poprzez 
zakup sceny mobilnej, oświetlenia oraz nagłośnienia. Dotacja jedna stypendialna - 2 tysiące 

Wykonanie zdjęć dronem panoramy Wojnicza oraz wojnickiego Zielonego Parku 
Przemysłowego - 500 zł. 

2021 rok miesięcznik Informator 4 tysiące 200 zł. GOK Wojnicz dotacja celowa na wydatek 
majątkowy przeznaczony na zakup działki numer 1019/1, to było 152 tysiące i GOK Wojnicz 
na budowę parkingu 25 tysięcy. GOK Wojnicz - dotacja celowa na zakup plandeki i ochrony 
15 tysięcy. która została zwrócona. 
Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej sprawdził i skontrolował wybrane dokumenty, czyli 
umowy, materiały i nie wniósł tej kwestii formalnej co do tej dokumentacji żadnych uwag. 
Dokumentacja, czyli wszelkiego typu umowy. potwierdzenia były zgodne z ustaleniami. 
Realizacja czynność audytu wewnętrznego w Urzędzie Miejskim w Wojniczu. to była druga 
kontrola. I tutaj też jest warto zwrócić uwagę, ze w roku 2019 do 30 kwietnia 2020 Urząd 

Miejski zatrudniał audytora wewnętrznego w wymiarze 1/2 etatu, a od 1 maja 2020 do dnia 
dzisiejszego jest to wykonywane przez firmę zewnętrzną. Zespół Kontrolny zapoznał się z 
planem audytów, z ustaleniami zadań. W roku 2019 to była ocena procesu wydawania 
decyzji o uwarunkowaniach środowiskowych i realizacja projektu ze środków europejskich 
realizowanych przez gminę Wojnicz. W 2022 - byty zmiany, ale przyznanie i rozliczenie 
dotacji udzielonych organizacjom pozarządowym, to było tematem audytu. I realizacja zadań 

w obszarze systemu informacji oświatowej. A po zmianach aktualizacji - dwa zadania w 2020 
roku to było przyznanie i rozliczenie dotacji udzielonej organizacjom pozarządowym, 

organizacja systemu sprawowania opieki nad dziećmi do lat 3 w gminie Wojnicz, a także 

kontynuacja zadania w 2019 roku pod nazwą: Realizacja projektów finansowych ze środków 

europejskich realizowanych przez gminę Wojnicz. W 2021 roku były też 2 zadania audytowe 
- audyt bezpieczeństwa informacji w Urzędzie Miejskim. funkcjonowanie systemu gospodarki 
odpadami komunalnymi w Gminie Wojnicz. Na rok 2020 była to ocena funkcjonowania 
mechanizmów kontroli finansowej w GOPS w Wojniczu i gospodarowanie środkami 

publicznymi przez instytucje kultury, dla których organizatorem jest gmina Wojnicz. Też 

Zespół Kontrolny sprawdził wybrane dokumenty, wybrane losowo dokumenty, czyli umowy, 
prowadzone faktury z tytułu realizacji audytu, dokumenty audytowe - nie wnosząc żadnych 

uwag. 
Jako zalecenie była kontynuacja działań w zakresie objętym kontrolą według 
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dotychczasowych zadań i rozwiązań. 

Druga kontrola potwierdzona Protokołem numer 2 z 2022 roku z kontroli Zespołu 

Kontrolnego Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu dotyczy wykonania zaleceń 

pokontrolnych przez Urząd Miejski w Wojniczu wydanych przez zewnętrzne organy 
kontrolne, realizacja dochodów z tytułu poboru podatków i opłat lokalnych oraz skuteczność 

egzekucji i należności z nim związanych, wsparcie Gminy zadań inwestycyjnych funduszami 
pozabudżetowymi. Przedmiotem kontroli były wymienione zagadnienia. Celem było 

potwierdzenie, że kwestie te uwzględniały kryteria zgodności z prawem. celowości, 

rzetelności oraz gospodarność. Źródłami informacji stanu faktycznego były dokumenty 
zebrane w toku kontroli, przedstawione. rozmowy z zainteresowanymi pracownikami. 
Ustalenia stanu faktycznego - kontrola w 2021 roku, kontrole zewnętrzne, czyli nie Rady 
Miejskiej. Kontrola przeprowadzona przez Delegaturę Krajowego Biura wyborczego w 
Tarnowie dotycząca wydatków poniesionych dotacji budżetowych na wybory Prezydenta 
Rzeczypospolitej Polskiej w 2020 roku. Audyt Izby Administracji Skarbowej w Krakowie 
dotyczący prawidłowości gospodarowania środkami publicznymi w roku 2017. kontrola 
przeprowadzona przez ZUS oddział Tarnów dotycząca prawidłowości naliczania składek 

ZUS, wystawiania zaświadczeń oraz opracowania wniosków i oświadczenia emerytalno-
rentowe. Kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące gospodarki finansowej, w tym 
realizacji zobowiązań podatkowych oraz zamówień publicznych ze szczególnym 
uwzględnieniem działań w latach 2019/2020 i 2021. Kontrola Wojewódzkiego Inspektoratu 
Ochrony Środowiska w Krakowie dotycząca realizacji działań w latach 2017-19 określony w 
programie ochrony powietrza dla Województwa Małopolskiego ze szczególnym 
uwzględnieniem stopnia ich realizacji w aspekcie rzeczowym i osiągania planowanego efektu 
ekologicznego. Ponadto była też kontrola NIK Delegatury w Krakowie dotycząca realizacji 
zadań dotyczących odbioru nieczystości ciekłych ze zbiorników bezodpływowych. W 2022 
roku była kontrola przeprowadzona przez Delegaturę Krajowego Biura Wyborczego w 
Tarnowie dotycząca wydatków poniesionych z tytułu budżetowej na prowadzenie stałego 

rejestru wyborców w 2021. Kontrola Powiatowej Inspekcji Sanitarno-Epidemiologicznej 
dotycząca obiektu szalet publiczny w Wojniczu i kontrola Archiwum Narodowego w Krakowie 
dotycząca postępowania z materiałami archiwalnymi i dokumentacją niearchiwalną. 

Dokumenty, tak przedstawione protokoły jak i pozostałe dokumenty. czyli wystąpienia 

pokontrolne i odpowiedzi na wystąpienia pokontrolne Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej 
uznał za prawidłowe i nie wniósł w tej kwestii uwag. Jedyna kwestia podnoszona to było to, 
ze w ramach wniosku Zespołu Kontrolnego zasadnym jest aby Urząd Miejski publikował na 
stronie BIP informacji publicznej protokoły oraz wystąpienia pokontrolne i informacje 
związane z wykonaniem zaleceń kontroli wewnętrznych, zewnętrznych oraz Komisji i 
Zespołów Rady Miejskiej w Wojniczu. To zagadnienie od tego roku jest wprowadzone, 
przynajmniej kontrola Komisji Rewizyjnej. czyli całość materiałów, wystąpienie są i za to 
dziękuje. Drugie zagadnienie. to była realizacja dochodów z tytułu poboru podatków i opłat 

lokalnych oraz skuteczności egzekucji należności. 

W roku 2021 ilość wystawionych upomnień - 541, ilość wystawionych tytułów wykonawczych 
- 197 I dochody z opłaty targowej 4 tysiące 536 zł. W 2022 roku ilość wystawionych 
upomnień 667, ilość wystawionych tytułów wykonawczych 243, dochody z opłaty targowej 2 
tysiące 621 zł. 

Statystyka wystawionych upomnień wykonawczych za lata 2021/2022 to liczba 
wystawionych upomnień 562 na kwotę główną 246 tysięcy 771 zł, liczba wystawionych 
upomnień w 2022 -495 na kwotę 266 tysięcy 181 zł 77 groszy. Tytuły wykonawcze w 2021 r. 

174 na kwotę główną 97 tysięcy 264 zł 35 gr. w 2022 173 na kwotę należności głównej 72 
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tysiące 923 zł 20 groszy Zespół Kontrolny Komisji Rewizyjnej nie wniósł uwag i zastrzeżeń i 
do dokumentacji i do działań Urzędu w tym zakresie. Trzecie zagadnienie wsparcie 
gminnych zadań inwestycyjnych funduszami pozabudżetowymi, tutaj było wymienione ile 
było i jakie te zagadnienia, czyli w 2021 roku łączna kwota to było 32 miliony 276 tysięcy 539 
zł i 1 grosz, natomiast w 2022 łączna kwota 15 milionów 579 tysięcy 92 zł i 10 groszy. Po 
zapoznaniu się z wybranymi dokumentami między innymi dotyczącymi Pałacu Dąmbskich, 

jego rewitalizacji, drogi krajowej w ciągu ulicy Krakowska-Tarnowska Wojniczu, budowy 
boiska wielofunkcyjnego w miejscowości Milówka, doposażenia świetlicy wiejskiej w 
Milówce, to były te dokumenty, które Komisja bezpośrednio przeglądała, nie wniesiono do 
tego zagadnienia żadnych uwag, przyjęto iż jest prawidłowo realizowane i zalecono jedynie 
kontynuację działań w tym zakresie. 
W 2022 roku działania Komisji dotyczyły wymienionych zagadnień, sprawozdanie jest do 
wglądu, jest udostępnione. 

W imieniu Komisji Rewizyjnej podziękował wszystkim osobom, jednostkom. z którymi w 2022 
roku współpracowano w ramach zadań kontrolnych za wzorową współpracę i jednocześnie 

wyraził nadzieję, że na tym poziomie będzie również realizowana w 2023 roku. Dodał, że ten 
protokół jest opublikowany i jest dostępny. 

Natomiast w imieniu Komisji Rewizyjnej zwrócił się do Państwa Radnych z prośbą o 
pozytywną akcept działań Komisji Rewizyjnej z działalności w roku 2022. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
XLVII/521/2023 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Wojniczu za 2022 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Wojniczu za 2022 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski. Stanisław Karpiel. Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Edward 
Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina. Janina Sosin 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz. 

P. Skarbnik - poinformowała, że jeśli chodzi o zmiany wieloletniej finansowej i załącznik 

numer 1, to zmiany wprowadzone w tym załączniku polegają na dostosowaniu planu 
dochodów, przychodów i wydatków bieżącego roku do zmian wprowadzonych w budżecie w 
okresie od 27 kwietnia bieżącego roku do dnia dzisiejszego. Ponadto w załączniku nr 1 
dostosowano pozycje wieloletniej prognozy finansowej wynikające ze zmian wprowadzonych 
w załączniku nr 2 do uchwały. 

Jeśli chodzi o załącznik numer 2, to usunięto przedsięwzięcie pod nazwą Budowa chodników 
przy drogach gminnych. 
Ponadto dokonano zmian w zakresie następujących przedsięwzięć: budowa kanalizacji 
sanitarnej dla miejscowości Isep i rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Olszyny 
gmina Wojnicz; odśnieżanie i zwalczanie gołoledzi na drogach gminnych; opracowanie 
dokumentacji projektowej modernizacji infrastruktury uszkodzonej podczas intensywnych 
opadów deszczu; budowa budynku Domu Wiejskiego na działce 134 miejscowości 

Isep; termomodernizacja budynków szkolnych w gminie Wojnicz wraz z zagospodarowaniem 
terenu; budowa sieci wodociągowej w gminie Wojnicz w miejscowości Sukmanie oraz w 
części miejscowości Milówka, Olszyny, Wielka Wieś wraz z hydrofornią oraz przebudowa 
ulicy Konopnickiej w Wojniczu od mostu na rzece Więckówka do skrzyżowania z drogą 

powiatową 1405 K relacji Więckowice - Łysa Góra. 
W całym okresie prognozy gmina Wojnicz spełnia relację, o której mowa w artykule 243 
ustawy o finansach publicznych. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
XLVII/522/2023 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wojnicz.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, 
Marcin Dulowski, Stanisław Karpiel, Aneta Kawa. Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Edward 
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Michalik, Grzegorz Opioła, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. (Inicjatywa 
uchwałodawcza Radnych) 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, że grupa Radnych wystąpił z 
inicjatywą o przygotowanie uchwały o zmianach w budżecie. 

Poprosił kogoś z Państwa Radnych, którzy wnieśli inicjatywę o zabranie głosu. 

Radny p. G. OPIOŁA — powiedział. że tak jak omawiano na Komisjach ten projekt, jest to 
próba wcielenia w życie ustaleń Zarządu Miasta zgodnie ze statutem dokonanego tak jak jest 
w materiałach zgodnie z pismem Zarządu Miasta, z tym jak rozdysponował te środki. W 
ramach inicjatywy uchwałodawczej Radnych bardzo prosi o przyjęcie tej uchwały tak, aby 
Zarząd Miasta mógł dysponować tymi środkami, które przecież Rada uchwaliła w uchwale 
budżetowej na koniec zeszłego roku w projekcie budżetu na bieżący rok. Poprosił w imieniu 
Radnych, którzy złożyli ten wniosek w imieniu Zarządu Miasta o to, aby pozwolono 
Zarządowi Miasta te przyznany już pieniądze rozdysponować zgodnie ze statutem, zgodnie z 
ustaleniami Zarządu Miasta. 

Radny p. S. KARPIEL — zabrał głos w sprawie rozdysponowania tych środków przez Zarząd 

Miasta. Bardzo się ucieszył po wyborze Pana Przewodniczącego Jana Szczerby na 
Przewodniczącego Zarządu Miasta, który podjął się realizacji budowy chodnika przy ulicy 
Warszawskiej - do ulicy Nowej. Powiedział, że to jest niesamowicie potrzebna rzecz, bo Przy 
ul. Nowej jest 36 mieszkań w bloku i jeszcze obok 20 budynków, w których mieszka ponad 
100 ludzi, którzy się przemieszczają i muszą przechodzić przez ulicę Warszawską. Projekt 
został wykonany, ale chodnik nie został wybudowany. W nowym budżecie to zadanie zostało 

pominięte. Pomimo jego usilnych próśb nie udało się przekonać Zarządu do realizacji tego 
zadania. Powiedział, że to jest bardzo ważne i potrzebne dla mieszkańców, bo 
przechodzenie przez tą ulicę jest bardzo niebezpieczne. 
Poprosił o opinię w tej sprawie specjalistę od ruchu drogowego, Radnego Pana Marka 
Bacharę. 

Radny p. M. BACHARA — poinformował, że w świetle obowiązujących przepisów prawa, czyli 
między innymi ustawy Prawo o ruchu drogowym z czerwca 97 roku, które jasno i klarownie 
omawia pewne dwie ważne kwestie, podkreślił artykuł 11 i artykuł 14, dotyczące 

bezpośrednio ulicy Warszawskiej i planu budowy chodnika. Ulica Warszawska znajduje się w 
obszarze zabudowanym, w którym dopuszczalna prędkość wynosi 50 km na godzinę i od 
strony zachodniej jest umiejscowiony chodnik wyniesiony. Można zauważyć, że jest on po 
stronie wewnętrznej zakrętu, natomiast po stronie wschodniej, czyli po stronie zewnętrznej 

zakrętu niestety tego chodnika nie ma i tu na odcinku od skrzyżowania z ulicą Długą, czyli na 
wysokości ulicy Zawale do skrzyżowania z ulicą Krótką, czyli również ulicą Nową brak jest 
tego chodnika. W związku z tym artykuł 11 punkt 1 ustawy Prawo o ruchu drogowym mówi, 
że pieszy jest zobowiązany skorzystać z drogi dla pieszych lub drogi dla pieszych i 
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rowerzystów, a w razie ich braku - dopiero wtedy z pobocza. Pieszy w pierwszej kolejności 
jest zobowiązany korzystać z chodnika, bo po nowelizacji ustawy Prawo o ruchu drogowym z 
21 września 2022 roku, chodnik jest tożsamy z drogami dla pieszych. Osoby. które poruszają 
się od ulicy Nowej. czyli wychodząc od Banku w kierunku ulicy Warszawskiej są obowiązane 
korzystać z tego chodnika, czyli muszą przejść na drugą stronę ulicy. Nie ma z tym 
problemu, natomiast problem się tworzy w miejscu, gdzie są posesje po zewnętrznej stronie 
zakrętu ponieważ wszystkie osoby, które wychodzą z tych domów, niestety w świetle 

obowiązującego prawa tego artykułu 11, jeżeli będą korzystały z pobocza po tej stronie 
drogi. po której są umiejscowione posesje, będą popełniały wykroczenie z artykułu 97 - nie 
korzystanie z chodnika. Jest tu taki paradoks jeszcze jeden, mianowicie artykuł 14, który w 
ustawie Prawo o ruchu drogowym mówi, że jest zakaz przechodzenia w miejscach gdzie jest 
niedostateczna widoczność. Tu akurat co do tej niedostatecznej widoczności nie będzie się 
wypowiadał, natomiast wizualnie można stwierdzić, ze jest tu zakręt. Nie jest on oznaczony 
jako zakręt niebezpieczny, ale jest to zakręt. Przy obowiązującej prędkości 

około 50 kilometrów na godzinę odległość na zatrzymanie pojazdu wynosi blisko 14 m. 
Dopowiedział, że ulica Warszawska jest oświetlona latarniami ulicznymi, które w niektórych 
okresach doby są wyłączane, a w obszarze zabudowanym pieszy nie ma obowiązku 

korzystania z elementów odblaskowych. Zatem jego zdaniem, jeżeli chodzi o same przepisy, 
o poruszanie się osób pieszych, zasadnym jest budowa tego odcinka chodnika z tego tytułu, 

żeby potem nie było przykrych konsekwencji z prawem. 

Radny p. M. DULOWSKI - powiedział, że poprosi Pana Radnego o takie opracowanie w 
sprawie odcinka drogi w Biadolinach, który go interesuje. 
Powiedział, że w nieporozumieniu między Zarządem a Panem Burmistrzem nikt nie twierdzi, 
że chodnik jest niepotrzebny, tu chodzi tylko o zasadę, żeby tak jak sołtysi mogą w 
porozumieniu z Panem Burmistrzem decydować o jakichś środkach w swoim obszarze, tak 
samo, żeby Zarząd tak czynić. Uważa, że tu by się trzeba było spotkać pośrodku, bo chodnik 
wszędzie jest potrzebny, również w Biadolinach. Światła w Biadolinach też gasną, tam jest 
dłuższy troszeczkę odcinek i tam też chodzą piesi, którzy też są narażeni na różne inne 
rzeczy. Uważa, ze tu nie jest celem, żeby tego chodnika nie zrobić i nikt nie twierdzi, że jest 
niepotrzebny. W tej uchwale chodzi o coś innego. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - powiedział, że wpłynęło pismo od Zarządu Miasta. 

WICEPRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - powiedział. że Pan Burmistrz wystosował 

swoją propozycję projektu tego budżetu, podziału pieniędzy. W odpowiedzi na to Zarząd 

podtrzymał ten podział z początku roku. Tak jednym zdaniem syntetycznie można to pismo 
streścić. Zarząd stoi dalej przy swojej propozycji z początku roku, która jest również 

podłączona do tej uchwały. 

Radny p. E. MICHALIK - powiedział, iż rozumie, że to jest odpowiedź Zarządu Miasta na 
pismo Pana Burmistrza, które miało być przekazane do 20 czerwca. Nie było tego na 
komisjach dlatego o to pyta. Powiedział, że ten temat się ciągnie od miesiąca października. 

Tutaj Pan Radny słusznie wspomniał, że to generalnie nie chodzi o zasadę prawną, że te 
pieniądze się nie należą, czy te pieniądze nie powinny być wydane, natomiast o to jak one są 

wydawane i kiedy będą wydane. 
Sprawa ta miała być załatwiona w kwietniu, miała być teraz. Powiedział, że temat m. in. 
dotyczył kwestii promocji pewnych jednostek i tutaj też była taka kwestia niezgodności 
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pomiędzy Zarządem Miasta i Panem Burmistrzem. Przed chwilą odczytał sprawozdanie 

Komisji Rewizyjnej gdzie był informacja ile pieniędzy przeznaczono na promocję w mediach. 

Tutaj Zarząd Miasta chce przeznaczyć pieniądze konkretne dla konkretnych jednostek, 

instytucji działających na terenie Wojnicza, dla miejscowych stowarzyszeń. Powiedział, że 

jest pytanie, czy wydawać pieniądze dla mediów zewnętrznych i prowadzić promocje, czy 

blokować i nie wydawać tych pieniędzy na potrzeby lokalnych stowarzyszeń, bo oni tego 

oczekują. Decyzja oczywiście należy to do Państwa Radnych. 

Zwrócił uwagę na to, że wydano kilka tysięcy na promocję w mediach, a w Gminie jest 8 

podmiotów gospodarczych, w związku nasuwa się pytanie: jakich? Czy koszty tej promocji 

przełożyły się na pozyskanie większej ilości działalności jakichś jednostek, z których Gmina 

ma konkretne dochody typu podatki, czy się nie przełożyły? 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos w sprawie projektu uchwały? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 

XLVII/523/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — poinformował, ze "Za" przyjęciem uchwały 

głosowało 5 Radnych, "przeciw" było 9 Radnych. Projekt uchwały został odrzucony 

P. SKARBNIK — poinformowała, że ze względu na fakt, iż ta uchwała nie została podjęta w 

tej chwili w trakcie przerwy trzeba nanieść pierwszą poprawkę do kolejnej uchwały w sprawie 

zmian w budżecie, ponieważ zmieni się w niej załącznik nr 1 - zestawienie planowanych 

kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy Wojnicz w 2023 roku. Tutaj będzie wycofanie tych 

dotacji, które wstępnie były przewidziane ze środków Zarządu Miasta Wojnicza na 

poszczególne organizacje. Czyli zmiana nastąpi w rozdziale 754 12 - Ochotnicze Straże 

Pożarne. Zmiana nastąpi w rozdziale 921 05 - pozostałe zadania w zakresie kultury, 
następnie w rozdziale 921 09 - domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby oraz 926 05 - zadania 

w zakresie kultury fizycznej, z tym, ze zmiany nastąpią tylko i wyłącznie w Załączniku nr 1 - 
zestawienie planowane planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy Wojnicz w 
2023 roku, w związku z czym załączony projekt uchwały będzie po 1 poprawce. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zabrać głos? 

Nikt z Radnych nie zabrał głosu. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — ogłosił przerwę techniczną. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. (Inicjatywa 
uchwałodawcza Radnych). 
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Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
ZA (5) 
Roman Chamioło, Marcin Dulowski, Augustyn Kubis, Edward Michalik, Grzegorz Opioła 
PRZECIW (9) 
Marek Bachara, Bożena Budyn. Janina Chrapusta, Wojciech Derlaga, Stanisław Karpiel. 
Aneta Kawa, Bogdan Kurek, Tadeusz Pawlina, Janina Sosin 
NIEOBECNI (1) 
Tadeusz Kurek 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zarządził sprawdzenie quorum po wznowieniu 
obrad. 

P. SKARBNIK — poinformowała, zmiany wprowadzone tą uchwałą polegają na zwiększeniu 

planu dochodów budżetu o kwotę 814 tysięcy 15 zł i 44 gr, zwiększeniu planu przychodów 
budżetu o kwotę 92 tysiące 337 zł 22 gr i zwiększeniu planu wydatków budżetu o kwotę 906 
tysięcy 352 zł i 66 gr. 
Jeśli chodzi o szczegółowe uzasadnienie zmian, to zmiany w zakresie przychodów dotyczą 

zwiększenia przychodów z nadwyżki z budżetu z lat ubiegłych, o której mowa w artykule 217 
ustęp 2 punkt 5 ustawy o finansach publicznych o kwotę 92 tysiące 337 zł 22 gr. 
Jeśli chodzi o zmiany w zakresie dochodów, to wprowadza się dochody z Samorządu 

Województwa Małopolskiego na modernizację drogi w Olszynach w ramach ochrony gruntów 
ornych. Wprowadza się dochody ze sprzedaży drewna z lasu w Wielkiej Wsi, wprowadza się 

dochody z Samorządu Województwa Małopolskiego na realizację zadania pod nazwą 

Przebudowa drogi serwisowej w pasie drogi wojewódzkiej nr 975 w miejscowościach 

Isep i Wielka Wieś. Zwiększa się dochody za użytkowanie wieczyste nieruchomości, 

z opłat za zużyte media, z odsetek od nieterminowych wpłat, spływu z lat ubiegłych, oraz ze 
zwrotu podatku VAT za lata ubiegłe i opłaty za rozgraniczenia. Wprowadza się dochody z 
Samorządu Województwa Małopolskiego na dofinansowanie zakupu ubrań ochronnych dla 
jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych, wprowadza się dochody również z Samorządu 

Województwa Małopolskiego na dofinansowanie modernizacji pomieszczeń garażowych w 
budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Zakrzowie. 
Zwiększa się dochody z odsetek od środków zgromadzonych na rachunkach bankowych. 
Wprowadza się darowiznę otrzymana przez szkołę podstawową w Wojniczu, wprowadza się 

dochody z tytułu odpłatności za udział dzieci w półkolonii. Wprowadza się dochody z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na dofinansowanie 
projektu ekologicznego w ramach Programu Priorytetowego Edukacja Ekologiczna. Również 

wprowadza się dochody z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na dofinansowanie projektu pod nazwą Zielona sala, szkolna ekopracownia w 
gminie Wojnicz. Wprowadza się dochody za wydawanie zaświadczeń w ramach programu 
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Czyste powietrze. I zmniejsza się dochody z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg na remont 
dróg w Wojniczu i w Łukanowicach już po ogłoszeniu przetargu. Jeśli chodzi o zmianę w 
zakresie wydatków, to zmniejsza się wydatki bieżące o kwotę 412 tysięcy 897 zł i 34 gr. 
Natomiast jeśli chodzi o zmiany w zakresie wydatków majątkowych, to zwiększa się wydatki 
majątkowe na realizację projektu pod nazwą Budowa sieci wodociągowej w gminie Wojnicz 
w miejscowości Sukmanie oraz w części miejscowości Milówka, Olszyny, Wielka Wieś wraz 
z hydrofornią. 

Zwiększa się wydatki na modernizację drogi w Olszynach w ramach środków Samorządu 

Województwa Małopolskiego w ramach ochrony gruntów ornych. 
Zwiększa się wydatki na realizację zadania pod nazwą Przebudowa drogi serwisowej w 
pasie drogi wojewódzkiej 975 w miejscowościach 'sep i Wielka Wieś. Zwiększa się wydatki 
na modernizację dróg. na modernizację pomieszczeń garażowych w budynku OSP w 
Zakrzowie, na malowanie dachu budynku szkoły podstawowej w Grabnie, na realizację 

zadania pod nazwą Budowa budynku Domu Wiejskiego na działce 134w miejscowości lsep. 
W zmianach w zakresie wydatków zmniejsza się wydatki majątkowe na budowę sieci 
wodociągowej. na realizację projektu pod nazwą Budowa kanalizacji sanitarnej dla 
miejscowości Isep i rozbudowa sieci wodociągowej w miejscowości Olszyny gmina Wojnicz. 
Zmniejsza się wydatki na modernizację drogi do gruntów ornych w ramach środków 

własnych. Zmniejsza się wydatki na budowę chodników przy drogach gminnych. Zmniejsza 
się wydatki na realizację zadania pod nazwą Przebudowa ulicy Konopnickiej w Wojniczu od 
mostu na rzece Więckówka do skrzyżowania z drogą powiatową 1405 K relacji Więckowice - 
Łysa Góra. Zmniejsza się wydatki na opracowanie dokumentacji projektowej modernizacji 
infrastruktury uszkodzonej podczas intensywnych opadów deszczu. Zmniejsza się wydatki 
na realizację przedsięwzięcia pod nazwą Termomodernizacja budynków szkolnych w gminie 
Wojnicz wraz z zagospodarowaniem terenu. I to dotyczy szkoły w Grabnie. 
Przedstawione zmiany w budżecie uwzględniają wnioski Rady Sołeckiej sołectwa Biadolin 
Radłowskich i Więckowic. 

W ślad za dokonanymi zmianami zmianie ulega tabela nr 3 — przychody i rozchody budżetu 

gminy Wojnicz na 2023 rok, tabela numer 6 — wydatki do dyspozycji jednostek pomocniczych 
Gminy wyodrębnione w ramach funduszu sołeckiego, tabela numer 7 - dochody i wydatki 
budżetu finansowane środkami pochodzącymi ze środków Rządowego Fundusze Inwestycji 
Lokalnych, załącznik nr 1 - zestawienia planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu 

gminy Wojnicz w 2023 roku oraz załącznik nr 3 - plan dochodów i wydatków na zadania 
realizowane na podstawie porozumień lub umów z innymi jednostkami samorządu 

terytorialnego w 2023 roku. 

Radny p. A. KUBIS - zapytał na którą drogę będą przeznaczone pieniądze na dojazd do 
gruntów rolnych? 

P. SKARBNIK — odpowiedziała, że to jest droga w Olszynach - Szkodna Południowa. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał o zmniejszenie wydatków na 
termoizolację budynku w Grabnie i zwiększenie, bo ostatnio było zmniejszenie o 20 tysięcy 

zł. 

P. SKARBNIK — odpowiedziała, ze teraz przeznaczono środki na malowanie dachu. Zmienia 
się tylko nazwa zadania - przesunięcie z termomodernizacji w kierunku malowania dachu. 
Wcześniej były dołożone środki, a teraz jest to przesuwane. Chodzi tu o kwotę 7 tysięcy 700 
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zł. która nadal dotyczy szkoły w Grabnie, tylko jest zmiana nazwy zadania. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania? 

Nikt z Radnych nie zadał pytań. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — odczytał sentencję projektu uchwały Nr 
XLVII/523/2023 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok. 

Przystąpiono do głosowania elektronicznego nad przyjęciem uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wojnicz na 2023 rok.. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Marek Bachara, Bożena Budyn, Roman Chamioło, Janina Chrapusta, Stanisław Karpiel, 
Aneta Kawa, Augustyn Kubis, Bogdan Kurek, Edward Michalik, Tadeusz Pawlina, Janina 
Sosin 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Marcin Dulowski 
NIEOBECNI (3) 
Wojciech Derlaga, Tadeusz Kurek, Grzegorz Opioła 

19. Przedstawienie sprawozdań z działalności Komisji stałych Rady Miejskiej w Wojniczu za 
2022 rok. 

Radna p. J. CHRAPUSTA - Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i 
Opieki Społecznej przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 rok. 
Komisja odbyła w 2022 roku, zgodnie z planem pracy zatwierdzonych uchwałą numer 
XXXII/360/2021 Rady Miejskiej w Wojniczu z dnia 30 grudnia 2021 roku 14 posiedzeń, w tym 
11 posiedzeń wspólnych z pozostałymi Komisjami starymi oraz 3 merytoryczne odrębnych. Z 
uwagi na fakt, że Pan Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił tematy, którymi 
zajmowały się Komisje wspólne i które były tematami dla wszystkich stałych Komisji, 
przedstawi merytoryczne 3posiedzenia swojej Komisji. 
Odrębne posiedzenie Komisja poświęciła problemowi nauczania dzieci z Ukrainy, wsparciu 
finansowym o uczęszczaniu do wybranych szkół i przedszkoli na terenie gminy Wojnicz. 
Kolejne posiedzenie zostało poświęcone spotkaniu z organizacjami pozarządowymi 

działającymi na terenie gminy Wojnicz, które poprzez formę działalności promują również 

Gminę Wojnicz. 
Na kolejnym posiedzeniu Komisja wgłębiła się w sprawy dotyczące zadań z zakresu opieki 
społecznej, wsparcia finansowego, opiekuńczego i rzeczowego dla rodzin korzystających z 
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Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wojniczu. 

Radna p. A. Kawa — członek Komisji Komisję Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiła 

sprawozdanie z działalności Komisji za 2022 rok. 
Poinformowała, że Komisja Skarg. Wniosków i Petycji odbyła w2022 roku z planem pracy 
zatwierdzonym opał nr XXXII/362/2021 Rady Miejskiej w Wojniczu z dnia 30 grudnia 2021. 
18 posiedzeń w tym 11 posiedzeń wspólny z pozostałymi Komisji stałymi oraz 7 i 
merytorycznych odrębnych. 

Odrębne posiedzenia Komisji zgodnie z właściwością dotyczyły wydania opinii z zakresu: 
1) rozpatrzenia petycji wzywającej Radę Miejską do podjęcia uchwał o zakazie stosowania 
„maseczek ochronnych", o zakazie stosowania kwarantann i izolacji oraz o zakazie 
stosowania „szczepionek" mRNA (wszystkich producentów). 
2) rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Wojnicza. 
3) rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Miejskiej. 
4) rozpatrzenia wniosku dot. „procedury wprowadzania zmian do Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Wojnicz — ETAP A oraz ETAP B wraz z 
prognozą oddziaływania na środowisko" 

We wszystkich sprawach Komisja Skarg, Wniosków i Petycji wydała swoje opinie w formie 
uchwał, a sprawy te były procedowane na sesjach Rady Miejskiej. 

Radny p. Bogdan KUREK — Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki 
Finansowej przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego, 
Rolnictwa i Gospodarki Finansowej za rok 2022 roku. Komisja odbyła w2022 roku zgodnie z 
planem pracy zatwierdzonym uchwałą XXXII/361/2021 Rady w Wojniczu z dnia 30 grudnia 
2021. 15 posiedzeń w tym 11 posiedzeń wspólnych z pozostałymi komisjami oraz 4 Komisje 
merytoryczne odrębne. 

Dwa spośród odrębnych posiedzeń Komisja poświęciła na analizę i wydanie opinii wobec 
wniosku w sprawie „procedury wprowadzania zmian do Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Wojnicz — ETAP A oraz ETAP B wraz z prognozą 

oddziaływania na środowisko". 

Odrębne posiedzenie Komisji dotyczyło rozpatrzenia wniosków złożonych przez radnych do 
projektu budżetu Gminy na 2023 rok. 
Na jednym z posiedzeń Komisja zaopiniowała ostateczną wersję projektu budżetu przed 
podjęciem uchwały budżetowej na 2023 r. 

20. Zapytania i interpelacje. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby 

zgłosić jakąś interpelację lub zadać pytanie? 

Nikt z Radnych nie zgłosił interpelacji. ani nie zadał pytania. 

21. Wolne wnioski. 
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Radny p. A. KUBIS - zwrócił się z pytaniem do Pana Burmistrza na czym to polega, że Pan 
Burmistrz mu wszędzie wytyka brak współpracy? Według niego to, co do niego należy. to 
wykonuje jak najbardziej poprawnie i to co mu Pan Burmistrz poleci, tak samo. Prosi o 
sprecyzowanie na czym polega ten brak współpracy. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ - powiedział, że Pan Burmistrz się nie będzie 

odnosił. 

Radny p. M. DULOWSKI - powiedział, że nie chciał się odnieść do wypowiedzi Pana 
Burmistrza po absolutorium, była to uroczysta chwila. Pogratulował Panu Burmistrzowi 
uzyskania absolutorium, zresztą również za tym głosował. 

Powiedział, że absolutorium i wotum zaufania rządzą się całkiem odrębnymi prawami, to są 

dwie odrębne instytucje i stara się to Panu Burmistrzowi któryś raz z kolei wytłumaczyć. 

Jeżeli chodzi o drugą część wypowiedzi a propos polityki, to powiedział, że od polityki trzyma 
się jak najdalej, a uważa, że w ogóle polityka na poziomie Gminy powinna być zakazana i 
powinno być usankcjonować to karnie, ponieważ polityka w takiej gminie jak Wojnicz, tak 
naprawdę psuje wszystko. Uważa, że jak ktoś chce zrozumieć, to to rozumie. 

Radny p. E. MICHALIK - zapytał jakie oczekiwania i jakie działania zamierza Pan Burmistrz 
podjąć w związku ze środkami , które są dla Zarządu Miasta? 

P. BURMISTRZ - powiedział, ze dostał jasne wskazówki, że buduje chodnik. Wszyscy byli 
za tym i chodnik przy ulicy Warszawskiej będzie realizowany, dlatego on nie zmienia zdania i 
na następną sesję czerwcową składa taki wniosek. środki będą przeznaczone na budowę 

chodnika, włącza się w to Urząd Miasta i wspólnie będzie to realizowane. 
Tak to właśnie widzi, bo 9 głosów za chodnikiem do czegoś go zobowiązuje. Powiedział, ze 
nie było tu żadnej złośliwości absolutnie i wie. że to są dwie różne sprawy. 
Podziękował Radnemu p. Dulowskiemu za głosowanie nad udzieleniem absolutorium. 
Powiedział, że w odniesieniu do wspólnego osiąganego sukcesu, powinno się mieć zaufanie 
obustronne. bo wyjątkowo można nie mieć takiego zaufania do kogoś. kto usilnie sam się o 
to stara, ale on się usilnie stara, żeby mieć to zaufanie. Być może ktoś uważa, że wotum 
zaufania jest mniej znaczące, ale dla niego jest to dużo, bo ufać człowiekowi , to tez trzeba 
też umieć. Jest tu po to, żeby pracować na te sukcesy. przy inwestycjach i przy pozyskanych 
pieniądzach. Radni głosując za tym, wspomagają jego działania i jest to wspólny sukces. 
Powiedział, że każdemu by się przykro zrobiło, gdyby to jego Dotyczyła sprawa braku 
zaufania On to podciągnął pod politykę i to jest normalna sprawa, bo jeździ po sołectwach, 

wie gdzie kto przebywa, wie co kto mówi. 

Podziękował za udzielone mu absolutorium 

Radny p. M. DULOWSKI - powiedział, że jego rolę jest spotykać się z ludźmi, którzy go 
zapraszają i chcą z nim rozmawiać. Stara się rozmawiać z każdą osobą i nawet jak się 

spiera. to stara się znaleźć jakiś wspólne rozwiązanie. Powiedział, że kompromis polega na 
tym, 
żeby każda ze stron chciała coś od siebie dać. Zwrócił uwagę, że nie powiedział, że Pan 
Burmistrz nic nie robi. Natomiast jako przedstawiciel swojego sołectwa ma prawo oceniać to 
co się dzieje w sołectwie i jego wybór jest tym potraktowany. Wcale nie twierdzi, że nie jest 
możliwa rozmowa, ale trzeba się spotkać pośrodku. 
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PRZEWODNICZĄCY ZARZĄDU MIASTA - podziękował Radnym, którzy wysłuchali prośby 

Zarządu i złożyli swój projekt uchwały. która pozwalałaby Zarządowi na prace. Podziękował 

jeszcze raz Radnym, zwłaszcza w tym spoza Wojnicza. Natomiast tym, którzy głosowali 

przeciw, chciał po prostu powiedzieć, że złamali 2 Statuty - Statut Gminy i Statut Miasta 
Wojnicza, które Radni sami uchwalili. 
Powiedział, ze te pieniądze nie są ani dla Zarządu. ani dla niego, tylko dla mieszkańców 

Wojnicza, który w różnym stopniu by z nich skorzystali . Radni po prostu głosowali przeciwko 
mieszkańcom Wojnicza. 
Powiedział, że zdaje sobie sprawę, bo rozmawia z Radnymi, którzy wprost powiedzieli, że 

oni rozumieją, ale głosują pod presją Pana Burmistrza i w ten sposób wpisują się w działania 

Pana Burmistrza, które polegają na nękaniu Zarządu, na złośliwościach na prywatnej 
animozji do niego. 
W kontekście wypowiedzi Pani Radnej Janiny Sosin, że nie ma teraz ludzi chętnych do pracy 
społecznej powiedział, że jest taka grupa, która chętnie pracuje. Na jego wezwanie 
przynoszą pilarki, podkaszarki, własną benzynę, sprzęt i porządkują teren. P. Mleczko - 
członek Zarządu ciągnikiem dwa razy w roku kosi bez pobierania zapłaty. Niestety przez 
takie działania jak dzisiaj niszczy się tą samorządność na najniższym szczeblu oraz tez 
demokrację, bo Zarząd nic nie robi poza prawem. O te dwie uchwały, pytał się na ostatniej 
sesji Pani Mecenas i Pani Skarbnik - są one zgodne i z prawem i z finansami, które gmina 
prowadzi. Nie było żadnych przeszkód. jest to ewidentna złośliwość Pana Burmistrza. Takie 
działanie prowadzi do rządów autokratyczny, a potem do dyktatury w prostej linii. Zarząd 

Miasta oczywiście w ramach prawa będzie dociekać swoich racji. 

P. BURMISTRZ - powiedział, że jest to nieprawdą, bo gdyby było to pod jego presją, to by tej 
uchwały w ogóle na sesji nie było. bo skoro ona wpłynęła, przekazał to, Radni zagłosowali. 
ale według słów Pana Przewodniczącego, winny jest Burmistrz. 
Powiedział, że 2 miesiące temu do Regionalnej Izby Obrachunkowej zostało przekazane 
pismo o uchylenie tej uchwały. które było podpisane przez Radnych. 
Powiedział, że Pan Przewodniczący Rady głosował za budżetem i pisze, żeby uchylić tą 

uchwałę. Radni dostali odpowiedź z Regionalnej Izby Obrachunkowej. że jest wszystko 
zgodnie z prawem. I to dalej nie przekonuje i Przewodniczący sam mówi, że łamany jest 
statut. 
Jest tak jak powinno być i nikt nie łamie przepisów. nikt na nikim nie wymusza. 
Powiedział. że nie jest ładnie pisać donosów, ściągać kontrolę, pisać pism tylko po to, żeby 

coś udowodnić, bo to źle o Samorządzie świadczy. 

Dowiedział się o tej sprawie po jakimś czasie i też mu było przykro. Powiedział, że absolutnie 
statutu nikt nie złamał. Uważa, że dobrze, ze chodnik będzie budowany, mieszkańcy będą 

zadowoleni. Pieniądze należą do Wojnicza i chodnik powstanie w Wojniczu. 

Radna p. J. SOSIN - poprosiła o wytłumaczenie dlaczego ul. Rolnicza teraz nie będzie 

robiona? 

P. BURMISTRZ - wyjaśnił. że nie można było połączy zadań z uwagi na decyzje 
środowiskowe. Trzeba było podzielić to zadanie i w czerwcu zostanie złożony wniosek na 
następną drogę, ponieważ jest nabór w Fundusz Dróg Samorządowych i będzie ulica 
Rolnicza ujęta. Będzie ona realizowana z około półrocznym opóźnieniem. Powiedział. ze na 
tę drogę dokumentacja jest gotowa. Gmina nie wycofuje się z tego i ulica Rolniczą będzie 
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robiona. 
Poinformował, że była taka sytuacja, że do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 
napisano 3 albo 4 lata temu wniosek na 2 szkoły: Grabno i Olszyny. Przez 2 lata Gmina nie 
dostała tego dofinansowania. Uznano, że już pewnie tego tematu nie będzie. W momencie 
kiedy z Polskiego Ładu Gmina ruszyła z tymi, co prawie jest na etapie ukończenia, odezwał 

się Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska z pytaniem, czy Gmina jest zainteresowana 
środkami na te szkoły. 

Pewnie zostaną przyznane pieniądze z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska na te 
szkoły, ale trzeba będzie je oddać, bo nie będzie ich można zamienić na inne zadanie. 
Sprawa ul. Rolniczej byłą przygotowana, ale trzeba było to zmienić. bo Gmina nie 
otrzymałaby środków na ulicę Konopnicką aż pod Wielką Wieś. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zwrócił się do Pana Burmistrza, że skierowanie 
pisma do wyższej instancji celem zasięgnięcia opinii nie jest donosem. 

PRZEWODNICZĄCY RADY MIEJSKIEJ — zapytał, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt więcej nie zabrał głosu. 

22. Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej — powiedział. że porządek obrad został wyczerpany i 
zamknął obrady XLVII sesji Rady Miejskiej w Wojniczu. 

Przewodniczący 

Rada Miejska w Wojniczu 

PR7.EWODNIC7ĄCY 
Rtrly M 

Przygotował(a) Jadwiga Matras 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
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INFORMACJA BURMISTRZA O DZIAŁALNOŚCI MIĘDZY SESJAMI 

(27 kwietnia 2023 r. — 26 maja 2023 r.) 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, chciałem odczytać sprawozdanie z mojej 

działalności oraz działalności urzędu od czasu ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

27 kwietnia — otrzymaliśmy 30 tysięcy złotych dofinansowania z Urzędu Marszałkowskiego 

Województwa Małopolskiego w ramach programu „Małopolskie OSP" na realizację zadania 

pn. „Remont pomieszczeń garażowych w budynku Ochotniczej Straży Pożarnej w Zakrzowie", 

w ramach którego zaplanowano m. in. prace remontowe takie jak: wykonanie nowej 

posadzki wraz z izolacjami i podkładami, malowanie ścian i sufitów, dostawę i montaż 

nowego wyposażenia, wymianę instalacji elektrycznej, czy wymianę instalacji CO. Serdecznie 

dziękuję Marszałkowi Województwa Małopolskiego Witoldowi Kozłowskiemu oraz zarządowi 

Sejmiku Województwa Małopolskiego za otrzymane wsparcie, które przyczyni się 

do poprawy bezpieczeństwa w gminie Wojnicz. 

27 kwietnia — otrzymaliśmy również 380 tysięcy złotych dofinasowania od Generalnego 

Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad, które przeznaczone będzie na budowę 

dedykowanego oświetlenia w ciągu drogi krajowej w Wojniczu oraz w czterech punktach 

w tukanowicach. Dodatkowo w jednym punkcie w tukanowicach powstaną strefy 

przejściowe. 

28 kwietnia — podpisana została umowa na przebudowę boiska sportowego w Wielkiej Wsi 

na kwotę blisko 290 tysięcy złotych. W ramach zadania kontynuowane będą prace związane 

ITI . in. z przystosowaniem oraz wyposażeniem boiska do gier zespołowych oraz 

zamontowane zostaną na obiekcie elementy małej architektury. Dodatkowo wykonane 

zostanie wyrównanie terenu wokół boiska, bieżni i ogrodzenia, jak również plantowanie 

I obsianie trawą. 



3 maja — czciliśmy 232. rocznicę uchwalenia konstytucji 3 maja. To dla Wojnicza ważne 

wydarzenie, któremu pomimo niepogody po raz kolejny nadaliśmy odpowiedni charakter. 

3 maja uświadamia nam, że polskość to wspólnota, durna i radość. To społeczny duch, który 

prowadził naszych przodków ku wolności. Pamiętajmy o wszystkich, którzy wkładali pracę 

i serce by nasza Gmina, nasza mała ojczyzna rozwijała się jak najlepiej. Dziękuję wszystkim 

za tak liczną obecność podczas uroczystości oraz za piękny marsz z flagą ulicami Wojnicza. 

Dziękuję wszystkim uczestnikom Święta Konstytucji 3 maja, wszystkim przybyłym delegacjom 

oraz wszystkim zaangażowanym w organizację uroczystości. 

11 maja — podpisana została umowa na realizację budowy kanalizacji sanitarnej dla 

miejscowości lsep oraz dalszej rozbudowy sieci wodociągowej w miejscowości Olszyny. 

Kwota realizowanej inwestycji to blisko 4,7 mln zł, z czego ponad 3 mln zł stanowi 

dofinansowanie z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. 

12 maja — podpisana została umowa na remont drogi gminnej w Łukanowicach na długości 

blisko 0,7 km. Kwota inwestycji to 549 tys. zł, a planowany termin jej zakończenie to koniec 

września br. Przypomnę, że zadanie otrzymało dofinansowanie w wysokości 439 tys. zł 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

12 maja — w Szkole Podstawowej w Wojniczu odbył się „Matematyczny Czar Par". Jak 

co roku konkurs cieszył się dużą popularnością. Z zaproszenia skorzystali uczniowie 

ze wszystkich szkół podstawowych. Na zakończenie każdy z uczestników otrzymał dyplom 

i drobny upominek. Dla zwycięzców Urząd Miejski w Wojniczu ufundował nagrody w postaci 

kalkulatorów naukowych. Serdecznie gratuluję wszystkim uczestnikom konkursu, 

a w szczególności laureatom. 

13 maja — w Więckowicach odbyły się uroczystości Święta Strażaków Gminy Wojnicz 

w których wziąłem udział. Z tej okazji ponownie składam najlepsze życzenia i wyrazy uznania 

Wszystkim Druhom i Druhnom jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych z gminy Wojnicz. 

Pragnę podziękować wszystkim strażakom ochotnikom za profesjonalizm w ratowaniu życia 

i mienia oraz za troskę o nasze wspólne bezpieczeństwo. Dziękuję za Państwa pracę 

społeczną i zaangażowanie w realizację zadań. Serdecznie gratuluję wszystkim odznaczonym 

w tym dniu. Pragnę również podziękować organizatorom za zaproszenie na tą wspaniałą 

uroczystość oraz za odznaczenie, które miałem przyjemność otrzymać. 



13 maja — uczestniczyłem również w 20 — leciu działalności Zespołu Pieśni i Tańca Echo 

Doliny. Gratuluję Państwu tak wspaniałego Jubileuszu. Z tej okazji jeszcze raz składam 

najserdeczniejsze życzenia i gratulacje kierownictwu oraz wszystkim byłym i obecnym 

członkom Zespołu. Od 20 lat dajecie Państwo swoim widzom nie tylko taniec, śpiew 

i muzykę, ale także uśmiech i radość oraz w piękny sposób kultywujecie polskie tradycje 

i obyczaje. 

15 maja — odbyłem spotkanie z Kołami Gospodyń Wiejskich z terenu gminy Wojnicz, które 

dotyczyło bieżącej współpracy z Urzędem Miejskim w Wojniczu. 

16 maja — wraz z Ochotniczą Strażą Pożarną w Więckowicach i Wielkiej Wsi uczestniczyłem 

w oficjalnym przekazaniu promes. Jednostka w Więckowicach otrzymała dofinansowanie 

w wysokości prawie 183 tys. zł w ramach programu „Bezpieczny Strażak 2023" 

na modernizację średniego pojazdu ratowniczo- gaśniczego, jednostka z Wielkiej Wsi 

otrzymała dofinasowanie w wysokości ponad 8 tys. zł na doposażenie sprzętowe w ramach 

„Ogólnopolskiego programu finasowania służb ratowniczych część 2 — dofinasowanie zakupu 

sprzętu i wyposażenia jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych". Dotację otrzymało również 

jednostka w Łukanowicach w wysokości prawie 2 tys. zł na zakup wyposażenia dla MDP 

z programu „Maty strażak". Wszystkie zadania finansowane są przez Wojewódzki Fundusz 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Krakowie. Serdecznie gratuluję wszystkim 

jednostką OSP otrzymanego wsparcia finansowego. Cieszę się, że Urząd Miejski w Wojniczu 

mógł wesprzeć Państwa jednostki na etapie składania wniosku o dofinansowanie. Serdecznie 

dziękuję Zarządowi Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Krakowie za przekazaną pomoc finansową oraz za nieustanne wspieranie działalności 

jednostek OSP z terenu gminy Wojnicz 

16 maja — odbyło się również Nadzwyczajne Walne Zebranie Członków Pogórzańskiego 

Stowarzyszenia Dunajec-Biała, które miało miejsce w Zakliczynie. Na zebraniu wybrani zostali 

członkowie Rady Decyzyjnej Stowarzyszenia oraz omówiony został projekt lokalnej strategii 

rozwoju stowarzyszenia. 



17 maja — uczestniczyłem w wizycie w Małopolskim Urzędzie Wojewódzkim w Krakowie 

u Pana Łukasza Kmity — Wojewody Małopolskiego. Podczas wizyty zaprosiłem Pana 

Wojewodę na uroczyste otwarcie kompleksu sportowego w łukanowicach oraz skateparku 

w Wojniczu, jak również omówiłem wszystkie sprawy bieżące związane z gminą Wojnicz. 

20 maja — strażacy z Tarnowa i powiatu tarnowskiego obchodzili swoje święto. Podczas 

uroczystości z okazji Dnia Strażaka, w którym miałem zaszczyt uczestniczyć, wręczone zostały 

odznaczenia, nagrody i awanse na wyższe stopnie. Uhonorowane zostały także osoby 

wspierające działalność PSP i OSP. Pragnę serdecznie podziękować za otrzymane wyróżnienie 

oraz pogratulować wszystkim odznaczonym w tym dniu. 

21 maja — uczestniczyłem w Pikniku Rodzinnym zorganizowanym przy Publicznym 

Przedszkolu w Wojniczu. Serdecznie dziękuję dyrekcji oraz pracownikom Przedszkola 

Publicznego w Wojniczu za zaproszenie na kolejny wspaniały piknik, którego byliście Państwo 

organizatorami. Gratuluję Państwu zaangażowania i niebraknącego entuzjazmu przy 

organizacji kolejnych edycji tej znakomitej inicjatywy. Cieszę się, że spędzaliśmy ten dzień 

wspólnie z Państwem i całą społecznością przedszkola. Liczę, że przekazany drobny 

upominek, chociaż w niewielkim stopniu wynagrodził Państwu ogromy wkład pracy 

w organizację tego przedsięwzięcia. 

22 maja — Zarząd Województwa Małopolskiego zapewnił w formie dotacji celowej 700 tys. 

złotych na zadanie inwestycyjne pn. „Przebudowa drogi serwisowej w pasie drogi 

wojewódzkiej nr 975 w m. lsep, Wojnicz, Wielka Wieś", na odcinku ok.1,4 km. W ramach 

zadania zaplanowano wyrównanie istniejącej podbudowy oraz ułożenie nawierzchni 

asfaltowej, co znacznie poprawi komfort poruszania się po drodze, a przede wszystkim 

zwiększy się bezpieczeństwo pieszych oraz wszystkich użytkowników ruchu. Serdecznie 

dziękuję Panu Witoldowi Kozłowskiemu - Marszałkowi Województwa Małopolskiego oraz 

całemu zarządowi Województwa Małopolskiego, jak również Pani Katarzynie Węgrzyn-

Madeja - Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Krakowie za otrzymane wsparcie, które 

przyczyni się do poprawy bezpieczeństwa w gminie Wojnicz. 



23 maja — dzięki bardzo długim staraniom Urzędu Miejskiego w Wojniczu, Posła RP Wiesława 

Krajewskiego oraz Wojewody Małopolskiego Łukasza Kmity Premier Mateusz Morawiecki 

przyznał Gminie Wojnicz środki finansowe w wysokości prawie 2,2 mln złotych na realizację 

inwestycji pn. „Remont drogi „Szkodna — Północna" w Olszynach". Inwestycja zakłada 

gruntowny remont drogi na odcinku ponad 2 km. Jest to niezwykle ważna inwestycja 

w Olszynach, która przywróci komfort dojazdu do domów jednorodzinnych oraz 

w szczególności poprawi bezpieczeństwo na drodze. Serdecznie dziękuję Premierowi 

Mateuszowi Morawieckiemu za przyznanie środków na ten cel. Dziękuję również Panu 

Wiesławowi Krajewskiemu Posłowi na Sejm RP oraz Panu Łukaszowi Kmicie Wojewodzie 

Małopolskiemu za pomoc w uzyskaniu środków na tą inwestycję. 

25 maja — wraz z Kierownikiem USC byliśmy z wizytą u najstarszej 100- letniej mieszkanki 

Więckowic. W imieniu własnym oraz Samorządu złożyliśmy życzenia dostojnej Jubilatce oraz 

wręczyliśmy drobny upominek. 

Pragnę Państwa serdecznie zaprosić w sobotę na oficjalne otwarcie kompleksu sportowego 

w łukanowicach. O godzinie 11.00 nastąpi uroczyste otwarcie obiektu a następnie zostanie 

rozegrany turniej piłki nożnej OSP o Puchar Burmistrza. Wydarzeniu towarzyszyć będą gry 

i zabawy dla dzieci oraz warsztaty pn. „Przeciwdziałanie przemocy domowej oraz 

cyberprzestępczości" podczas których, wygłoszona zostanie prelekcja oraz przeprowadzony 

zostanie pokaz samoobrony. Natomiast w niedzielę zapraszam wszystkich od godz. 14.00 

na Gminny Dzień Dziecka, który odbędzie się przy Hali Sportowej na ul. Rolniczej, 

a o godz. 16.00 nastąpi oficjalne otwarcie skateparku. 



Szanowni Państwo, 

za nami kolejny rok wytężonej pracy, w trakcie której wiele udało się dokonać. 

Postawiłem przed sobą realne cele tak, aby wszystkie zamierzenia i zadania 
zostały zrealizowane w pełnym zakresie. W swoich działaniach zawsze na 
uwadze miałem dobro naszej gminy i zrównoważony rozwój wszystkich jej 
miejscowości, jak również dbałość o bezpieczeństwo naszego ograniczonego 
budżetu przy jednoczesnym realizowaniu zadań Gminy oraz inwestycji. 
Uważam, Ze zmiany, które zaszły na przestrzeni ostatniego roku są efektem 
wytężonej pracy całego Samorządu i mam nadzieję, że są zauważane i 
doceniane przez naszych Mieszkańców. Chciałbym dodać, że zmiany te nie 
byłyby możliwe gdyby nie zaangażowanie i wiedza urzędników, Radnych, 
Sołtysów, organizacji pozarządowych, a przede wszystkim Mieszkańców naszej 
Gminy. Przedstawiony został Państwu kolejny już Raport o stanie Gminy 
Wojnicz, który obejmuje podsumowanie nie tylko mojej działalności, ale całego 

Samorządu za rok 2022, a w szczególności realizację polityki programów 
i strategii oraz uchwał Rady Miejskiej w Wojniczu, których w ubiegłym roku 
podjętych zostało 106, z czego 38 uchwał z nich stanowiło akty prawa 
miejscowego. Zadania i działania przedstawione w Raporcie realizowane były 

przez Urząd Miasta i Gminy Wojnicz oraz jednostki organizacyjne Gminy, 
dlatego dokumentem ten jest swoistym spojrzeniem na aktualną wewnętrzną 

i zewnętrzną sytuację Gminy. 
Chciałbym również dodać, że budżet gminy Wojnicz w 2022 roku zrealizowany 
został w 102 %. Przypomnę również, że ostatni rok był rekordowy pod 
względem pozyskanych dofinansowań projektów infrastrukturalnych. 
Otrzymane środki pozwoliły nam realizować duże i potrzebne inwestycje bez 
których nie byłyby one możliwe. W samym ubiegłym roku zakończyliśmy 

termomodernizację 3 budynków użyteczności publicznej, rozpoczęliśmy 

również szereg nowych i ważnych inwestycji dla Gminy i jej mieszkańców. 

Drodzy Państwo, dzisiejszy dzień, to dobry czas i miejsce aby podziękować 

wszystkim za zaangażowanie i efektywną współpracę w minionym 2022 roku. 
Podziękować również za okazaną pomoc w realizacji zadań oraz za każdy rodzaj 
wsparcia i wszelkie działania na rzecz naszej Gminy. Pamiętając, Ze wsparcie i 
pomoc są istotnym wskaźnikiem rozwoju oraz kształtowania nowej jakości 

naszej przestrzeni publicznej. Dlatego też Szanowni Państwo przyjmijcie moje 
szczere i serdeczne podziękowania, jak również deklaracje do dalszej 
współpracy z Państwem w bieżącym roku. 
Na koniec składam słowa podziękowania wszystkim, którzy przyczynili się do 
powstania tego Raportu oraz zachęcam zainteresowanych, a w szczególności 
Mieszkańców naszej Gminy do lektury tego dokumentu. 
Dziękuję bardzo. 



Elektronicznie podpisany przez: 
Irena Danuta Koleś 

dnia 23 maja 2023 r. 

Uchwała Nr S.O.VII.424.1.2023 
Składu Orzekającego 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie 
z dnia 23 maja 2023 r. 

w sprawie: zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Woj niczu 
odnośnie absolutorium dla Burmistrza Wojnicza z tytułu wykonania budżetu za 2022 
rok 

Działając na podstawie art. 13 pkt 8 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych 
izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2022 r., poz. 1668 z późn. zm.) oraz art. 18a ust.3 ustawy 
z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2023 r., poz. 40 z późn. zm.) - 
Skład Orzekający Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie w osobach: 

Przewodnicząca: Irena Kotaś 

Członkowie: Katarzyna Augustynowicz-Skruch 

Patrycja Krupa-Różańska 

postanowił: 

zaopiniować pozytywnie przedłożony wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 

w Wojniczu w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Wojnicza z tytułu 

wykonania budżetu za 2022 rok. 

UZASADNIENIE 

W dniu 11 maja 2023 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie, Zespół 

Zamiejscowy w Tarnowie wpłynął wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
w Wojniczu w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Wojnicza z tytułu wykonania 
budżetu za 2022 rok. Do wniosku załączono opinię Komisji Rewizyjnej 
o wykonaniu budżetu Gminy Wojnicz za 2022 rok, a także protokół z posiedzenia Komisji 
wraz z listą obecności. 

Jak wynika z załączonej do wniosku opinii, Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 
10 maja 2023 r., spośród otrzymanych do analizy dokumentów rozpatrzyła sprawozdanie 
z wykonania budżetu Gminy Wojnicz na 2022 rok, sprawozdania finansowe oraz informację 

o stanie mienia komunalnego Gminy Wojnicz, zapoznała się także z opinią Składu 

Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie 
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Wojnicz oraz informacji o stanie mienia. 

Otrzymane dokumenty zostały przez Komisję Rewizyjną szczegółowo przeanalizowane 
oraz omówione. Analizie poddano wykonanie dochodów i wydatków, zwrócono uwagę na 
odchylenia wielkości wykonanych od planowanych oraz uwzględniono w tym zakresie 
wyjaśnienia organu wykonawczego. Komisja Rewizyjna uznała, iż różnice pomiędzy 

uchwalonym planem dochodów, a planem wykonanym nie były zależne od działań organu 
wykonującego budżet, natomiast wykonanie wydatków następowało w granicach kwot 
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objętych planem wydatków budżetu, z uwzględnieniem prawidłowo dokonanych przeniesień 
i zgodnie z planowanym przeznaczeniem. Według Komisji Rewizyjnej wydatki byty 
dokonywane w sposób celowy, z zachowaniem zasad gospodarności. Komisja Rewizyjna 
dokonała także analizy sytuacji finansowej Gminy, zwracając uwagę na zadłużenie i 
wskaźnik spłaty zadłużenia z art. 243 ustawy o finansach publicznych. Komisja Rewizyjna 
nie wniosła uwag do przedłożonych sprawozdań finansowych, jak i do informacji o stanie 
mienia komunalnego. 

Komisja Rewizyjna, po uprzednim pozytywnym zaopiniowaniu wykonania budżetu za 
rok 2022 postanowiła wystąpić do Rady Miejskiej w Wojniczu o udzielenie Burmistrzowi 
Woj nicza absolutorium. 

Opracowany wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wojniczu spełnia 
wymagania formalne z art. 270 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.) i nie budzi zastrzeżeń z punktu 
widzenia ogółu przepisów prawa regulujących sprawy absolutoryjne. 

Uwzględniając powyższe, Skład Orzekający postanowił jak w sentencji. 

POUCZENIE 

Stosownie do art. 20 ww. ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach 
obrachunkowych od niniejszej opinii Składu Orzekającego, przysługuje możliwość 
wniesienia odwołania do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie, 
w terminie 14 dni od dnia doręczenia uchwały. 

PRZEWODNICZĄCA 

SKŁADU ORZEKAJĄCEGO 

Irena Kotaś 
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Irena Danuta Kata4 
dnia 19 kwietnia 2923 r. 

Uchwała Nr S.O.V11.423.13.2023 
Składu Orzekającego 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakow 
z dnia 19 kwietnia 2023 r. 

Urzęd Miejski w Woiniczu 

20 -04- 2023 
e 6,11 ou wo, 

Wpłynęto dniu 

W sprawie: zaopiniowania sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Wojnicz za 2022 
rok oraz informacji o stanie mienia Gminy Wojnic/ 

Działając na podstawie art. 13 pkt 5 oraz art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 r. 
o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. U. z 2022 r., poz. 1668) - Skład Orzekający 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie w osobach: 

Przewodnicząca Składu 

Członek Składu 

Członek Składu 

— Irena Kotaś 

Katarzyna Augustynowicz-Skruch 
— Patrycja Krupa-Różańska 

postanowił: 

— zaopiniować pozytywnie przedłożone przez Burmistrza Wojnicza 
z wykonania budżetu Gminy Wojnicz za 2022 rok, 

— zaopiniować pozytywnie informację o stanie mienia Gminy Wojnicz. 

UZASADNIENIE 

sprawozdanie 

W dniu 30 marca 2023 r. do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie wpłynęło 

sprawozdanie Burmistrza Wojnicza z wykonania budżetu Gminy Wojnicz za rok 2022, co 
wypełnia wymóg wynikający z art. 267 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach 
publicznych (Dz. U. z 2022 r. poz. 1634 z późn. zm.). Wraz ze sprawozdaniem jw. wpłynęła 

także informacja o stanie mienia komunalnego, o której mowa w art. 267 ust. I pkt 3 ustawy. 
Skład Orzekający dokonał analizy przedłożonego sprawozdania przy uwzględnieniu 

danych wynikających z: 
- sprawozdań budżetowych za 2022 r., o których mowa w art. 41 ust. 2 pkt 1 ustawy 
o finansach publicznych, jakie zostały sporządzone i przekazane do tutejszej Izby na 
podstawie rozporządzenia Ministra Finansów z dnia 11 stycznia 2022 r. w sprawie 
sprawozdawczości budżetowej (Dz. U. z 2022 r. poz. 144 z późn. zm.), 
- sprawozdań w zakresie operacji finansowych, o których mowa w art. 41 ust. 5 ustawy 
o finansach publicznych, opracowanych na podstawie rozporządzenia Ministra Finansów, 
Funduszy i Polityki Regionalnej z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie sprawozdań jednostek 
sektora finansów publicznych W zakresie operacji finansowych (Dz. U. z 2023 r. poz. 652), 
- ewidencji uchwał i zarządzeń organów Gminy w sprawie budżetu 2022 r. i jego zmian, jakie 
wpłynęły do tutejszej Izby. 

\V wyniku dokonanej analizy, Skład Orzekający stwierdził, jak poniżej. 

Sprawozdanie, będące przedmiotem niniejszej opinii (dalej: sprawozdanie) zawiera 
informacje o realizacji budżetu, przedstawione zarówno w części opisowej jak i tabelarycznej. 
Realizacja budżetu została przedstawiona kwoto i procentowo w szczegółowości określonej 



jak w uchwale budżetowej na 2022 rok. W części opisowej szczegółowo przedstawiono 
źródła dochodów oraz rodzaje wydatków. Wskazano również źródła przychodów oraz 
przeznaczenie rozchodów. 

W sprawozdaniu wyodrębniono dochody i wydatki na realizacją zadań bieżących 

z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań zleconych gminie ustawami. a także 

wyodrębniono dochody i wydatki na zadania realizowane na podstawie porozumień lub 
umów z innymi jednostkami samorządu terytorialnego oraz na podstawie porozumień lub 
umów z organami administracji rządowej. 

Nie stwierdzono rozbieżności w zakresie „planu" i „wykonania" pomiędzy danymi 
wykazanymi w sprawozdaniu, a sprawozdaniami budżetowymi w zakresie działu i rozdziału. 

W sprawozdaniu zawarto również informację o wysokości zrealizowanych dochodów 
z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatków poniesionych na 
funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, spełniając tym wymóg 
określony w art. 6r ust. 2e ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach (Dz. U. z 2022 r. poz. 2519). Jak wynika ze sprawozdania, 
zaplanowane wydatki w tym zakresie przewyższają zaplanowane dochody. Na podstawie 
art. 6r ust. 2da przywołanej wyżej ustawy, Rada Miejska w Wojniczu Uchwałą 

Nr XXXI/349/2021 z dnia 17 grudnia 2021 r. postanowiła o pokryciu części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Dochody w 2022 r. zostały wykonane w kwocie 75.252.205,68 zł, co stanowi 
101,73% dochodów zaplanowanych, z czego dochody bieżące wykonano w kwocie 
71.761.768,07 zł, tj. 101,28% planu, natomiast dochody majątkowe wykonano w kwocie 
3.490.437,61 zł, tj. 111,91% planu. 

Wydatki zrealizowano w kwocie 88.929.601,92 zł, tj. w 96,68% założonego planu, 
z czego wykonane wydatki bieżące to 64.759.127,38 zł, tj. 96,17% planu, a wykonane 
wydatki majątkowe to 24.170.474,54 zł, tj. 98,07% planu. Przyczyny odchyleń wykonania 
w porównaniu do planu zostały zamieszczone w sprawozdaniu. 

Wykonane wydatki bieżące są niższe od wykonanych dochodów bieżących, a zatem 
relacja, o której mowa w art. 242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych została zachowana. 
Powstała różnica, tzw. nadwyżka operacyjna wynosi 7.002.640,69 zł. 

Wynik budżetu Gminy Wojnicz w 2022 r. zamknął się deficytem w wysokości 

13.677.396,24 zł przy planowanym deficycie w wysokości 18.014.805,21 zł. 

Przychody 2022 r. stanowiły: zaciągnięty kredyt w kwocie 4.000.000,00 zł, spłaty 

udzielonych pożyczek w kwocie 60.902,00 zł, wolne środki stanowiące nadwyżkę środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających i rozliczeń kredytów i pożyczek 

z lat ubiegłych w kwocie 10.283.489,00 zł. niewykorzystane środki pieniężne na rachunku 
bieżącym budżetu, wynikające z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 
związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 

ustawach oraz wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust. 1 pkt 2 i dotacji 
na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków 

w kwocie w kwocie 8.747.570,36 zł oraz nadwyżka budżetu z lat ubiegłych, pomniejszona 
o niewykorzystane środki pieniężne określone w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach 
publicznych w kwocie 6.441.659,20 zł. W ramach rozchodów dokonano spłat wcześniej 



zaciągniętego długu w wysokości 880.976,00 zł oraz udzielono pożyczki z budżetu Gminy 
w kwocie 299.504,00 zł. 

Jak wynika ze sprawozdania Rb-Z o stanie zobowiązań wg tytułów dłużnych oraz 
gwarancji i poręczeń, zadłużenie Gminy Wojnicz z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek 

wg stanu na 31 grudnia 2022 r. wynosiło 13.463.415,00 zł, co stanowi 17.89% dochodów 
wykonanych. Na koniec 2022 robi zobowiązania wymagalne nie wystąpiły. 

Sprawozdanie Rb-N o stanie należności oraz wybranych aktywów finansowych 
wskazuje należności wymagalne (zaległości) w wysokości 1.586.783,00 zł. Sprawozdanie, 
będące przedmiotem niniejszej opinii wskazuje tytuły powstałych należności w tym 
zaległości w zakresie podatków od osób fizycznych i od osób prawnych. 

W sprawozdaniu wyodrębniono informację w zakresie zmian w planie wydatków na 
realizację programów finansowanych z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 
pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych dokonane w trakcie roku oraz stopień 

zaawansowania realizacji programów wieloletnich. Zostały zatem spełnione wymogi 
określone przepisami art. 269 pkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych. 

Przedmiotowe sprawozdanie, spełnia wymogi ustawowe. Skład Orzekający zaznacza, 
iż niniejsza opinia oparta jest na wynikach analizy przedłożonych przez Burmistrza Wojnicza 
dokumentów i dotyczy wyłącznie formalno-prawnych aspektów wykonania budżetu. 

W ocenie Składu Orzekającego opiniowany dokument może stanowić źródło informacji 
o wykonaniu budżetu Gminy niezbędne w procesie związanym z absolutorium dla 
Burmistrza. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz. U. z 2023 poz. 40), rozpatrywanie sprawozdania z wykonania budżetu oraz 
podejmowanie uchwały w sprawie udzielenia lub nieudzielenia wójtowi (burmistrzowi) 
absolutorium z tego tytułu stanowi wyłączną właściwość rady gminy (rady miejskiej). 

Złożona wraz ze sprawozdaniem informacja o stanie mienia Gminy Wojnicz nie budzi 
zastrzeżeń Składu Orzekającego, zawiera bowiem dane wymagane na podstawie 
art. 267 ust. I pkt 3 ustawy o finansach publicznych, tj. m.in. dane w zakresie praw własności, 

o zmianie w stanie mienia w stosunku do poprzednio składanej informacji o stanie mienia, 
a także o dochodach uzyskanych z mienia Gminy. 

Uwzględniając powyższe, Skład Orzekający postanowił jak w sentencji niniejszej 
uchwały. 

POUCZENIE 

Stosownie do art. 20 ustawy z dnia 7 października 1992 r. o regionalnych izbach 
obrachunkowych od niniejszej opinii Składu Orzekającego organowi wykonawczemu 
jednostki samorządu terytorialnego przysługuje możliwość wniesienia odwołania do 
Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Krakowie, w terminie 14 dni od dnia 
doręczenia uchwały. 

Przewodniczam Składu Orzekajacego 
Ireno Kotaś 


